
مدیرکل انتقال خون استان اصفهان:  

نیازمند همه گروه های خونی در اصفهان هستیم
 با اینکه همچنان به بازی تیم ملی انتقاد داریم اما همصدا با 

ملی پوشان بر این باوریم:
یک ملت، یک ضربانیک ملت، یک ضربان
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 روند افزایشی دمای صبحگاهی تا 
پایان شهریور در اصفهان تداوم دارد

 برگزاری کنگره سرداران و شهدای 
منطقه ۱۰ اصفهان در هفته دفاع مقدس

 مصائبِ تابستانِ کم سابقه اصفهان 
 مدیرکل ستاد مدیریت بحران استانداری اصفهان از  افزایش حریق کشتزارها خبرداد 

 مشترکان پرمصرف به 
فکر تأمین برق خود 

باشند

توسعه فضای سبز  با 
استفاده از پساب یا  کاشت 

گونه های کم آب بر

۴۰۰ هزار نفر عضو 
خانه کارگر اصفهان 

هستند
 متخصص بیماری های کودکان در اصفهان با اشاره به گفته های

اخیر یکی از ورزشکاران پارالمپیک مطرح کرد؛
واکسن هراسی، تهدیدی برای سلامت عمومی جامعه
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

دوشنبه  ۱۹ شهریور ۱۴۰۳
۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶

۹ سپتامبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۱۷۱

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

  در میزگردی با موضوع 
مسجد کازرونی عنوان شد؛
تنها مسجد ایرانی 
معاصر در اصفهان 

اسیر سوداگری

رنا
 ای

س:
عک

فراخوان آگهـی مناقصه عمومی از طریق ارزیابی کیفی فشرده 

شرکت گاز استان اصفهان

شركت گازاستان اصفهان، درنظر دارد جهت موضوع زیر:

موضوع: تجدید مناقصه خرید یک دستگاه لیفتراک )3( تن - تقاضای شماره 3411602021

به شماره فراخوان )۲۰۰۳۰۹۱۱۳8۰۰۰۰۷۴( مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۵ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرسwww.setadiran.ir از طریق ارزیابی کیفی 

فشرده برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه اسناد ارزیابی کیفی و پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( انجام خواهد شد.

تذکر: با توجه به ارزیابی کیفی فشرده )یکپارچه( در این مناقصه، لازم است مناقصه گران نســبت به دریافت، تکمیل، مهر و امضاء الکترونیک و بارگذاری اسناد 
ارزیابی کیفی اقدام نمایند و همزمان مدارک لازم برای بارگذاری در پاکتهای الف، ب و ج را نیز مطابق دعوتنامه صادره مهر و امضای الکترونیک نموده و حداکثر تا 

تاریخ مشخص شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت بارگذاری نمایند. 

۵۳۱۷8۶۴۳ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۵ - کد فراخوان پایگاه ملی مناقصات      
- مهلت زمان دریافت اسناد از سایت       تا ساعت ۱۹:۰۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۲۶
تا ساعت ۱۹:۰۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۹  - مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابی کیفی و ارائه مدارک و پیشنهاد قیمت در سامانه ستاد   
ساعت ۰8:۲۰ صبح ۰۷/۱۰ /۱۴۰۳   - بازگشایی و ارجاع به کمیته فنی بازرگانی      

۱,۱۰۷,۰۰۰,۰۰۰ ریال - مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:      
زمان بازگشایی پاکات مالی مناقصه گران حایز شرایط متعاقباً در سامانه ستاد اطلاع رسانی خواهد شد.

جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 3813765 - 031 و 38133759 - 031 تماس حاصل نمایید.

 شماره فکس 38133914 - 031

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه مرکز تماس  41914 021

نوبت دوم

م الف: 1781583

شرکت گاز استان اصفهان

نوبت دوم

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

آگهی برگزاری مناقصه عمومی

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایی به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومی به پیمانكاران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآورد )ریال(محل تامین اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

۴۰۳ -۲ - ۲۳۷ 
کنترل و پایش تصفیه خانه فاضلاب 

و تابلوهای راه انداز هوادهی و 
اسکروپمپ فاز ۲ شاهین شهر

۷۶,۱۳۴,۷۳۶,۹۶۰۳,8۰۷,۰۰۰,۰۰۰جاری

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق۲۹۲:  تاساعت: ۱۳:۰۰ روز دوشنبه به تاریخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۲
تاریخ گشایش اسناد مناقصه: از ساعت ۰8:۰۰ صبح روز  سه شنبه به تاریخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۳

دریافت اسناد: سایت اینترنتی
WWW.abfaesfahan.ir  شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات
شماره تلفن گویا: ۳۵۱۳۲۳۳8- ۰۳۱

zayanderoodonline.ir

 سازمان آگهی های

 روزنامه زاینده رود

031-36284167-8

یست   ود جار یست  خبر در زاینده ر ود جار خبر در زاینده ر



دوشنبه  ۱۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۱

 رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان کاشان:

۱۰ خانه ورزشی روستایی کاشان تجهیز شد
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان کاشان از تجهیز ۱۰ خانه ورزشی روستایی کاشان خبر داد.

محمدجواد سلامیان زاده در گفت وگو با »تسنیم« با بیان اینکه همکاران در دو حوزه ورزش و جوانان 
به شهروندان کاشانی خدمت رســانی می کنند، اظهار کرد: حوزه ورزش کاشان در دو بخش ورزش 

حرفه ای، قهرمانی و همگانی خدمت رسانی می کنند.
وی ضمن اشاره به تلاش هیئت های مختلف در حوزه ورزش همگانی و ایجاد شور و نشاط در جامعه، 
افزود: در حوزه ورزش قهرمانی در سال جاری با سیاست گذاری صورت گرفته قهرمانی های خوبی در 
حوزه فرا ملی داشتیم به نحوی که دو مدال آسیایی توسط مسعود کامران در ۱۱۰ متر با مانع داشتیم.

رئیس اداره ورزش و جوانان شهرســتان کاشان ضمن اشــاره به نایب قهرمانی آسیایی ابوالفضل 
ظهیری در رشته کشتی فرنگی بعد از 2۰ سال در استان اصفهان، خاطرنشان کرد: در حوزه جوانان 
زیرساخت مختلفی ایجاد شده که احداث خانه جوان نمونه آن است و بیش از 2۰ سمن نیز پیگیر 

مطالبات حوزه ورزش و جوانان شهرستان کاشان هستند.
وی گفت: در زمینه زیرســاخت های در یک سال گذشته ورزشی توســعه زیرساخت های ورزشی 
روستایی در دستور کار بوده اســت به نحوی که احداث چهار چمن مصنوعی در روستاها و تجهیز 

۱۰خانه ورزش روستایی صورت گرفته است.
سلامیان زاده ضمن اشاره به تلاش های صورت گرفته در زمینه افزایش سرانه ورزی در شهرستان 
کاشان تصریح کرد: خوشبختانه با همکاری برخی از دستگاه ها فضاهای ورزشی مختلفی در نقاط 

مختلف شهرستان کاشان افتتاح شده و به بهره برداری رسیده است.

مدیر آموزش و پرورش اردستان:

۳۹۰  نفر کلاس اولی در مدارس اردستان ثبت نام شدند
مدیر آموزش و پرورش اردستان گفت: حدود ۳۹۰ نفر برای سال تحصیلی جدید در پایه اول دبستان 

در مدارس اردستان ثبت نام شده اند.
احمد خاکسار مهابادی در گفت وگو با »مهر« اظهار کرد: پروژه مهر برای سال تحصیلی جدید با شعار 
»ثبت نام مطلوب، عدالت آموزشی و خانواده مداری«است و ثبت نام کتب درسی برای دانش آموزان 

مقطع ابتدایی انجام شده و در حال حاضر همکاران در حال توزیع کتاب هستند.
وی افزود: ثبت نام کتب درسی برای مقطع متوسطه اول و دوم نیز انجام شده و امید می رود به زودی 

از استان به دست ما برسد و برای اول مهر در حوزه کتب درسی مشکلی نداریم.
مدیرآموزش و پرورش اردستان خاطرنشان کرد: ثبت نام دانش آموزان یکی دیگر از موارد پروژه مهر 
است که با توجه به محدوده بندی های صورت گرفته ثبت نام انجام شده و در این راستا نیز مشکلی 
در شهرستان وجود ندارد. خاکسار تصریح کرد: شاداب سازی، تعمیرات و تجهیزات مدارس به عنوان 
یکی از موارد پروژه مهر و طرح شهید عجمیان برای بسیاری از مدارس انجام شده که در این راستا 

رنگ آمیزی، تعمیرات جزئی و تهیه امکانات برای برخی مدارس انجام شده است .
وی بیان کرد: شروع ســال تحصیلی با زنگ ایثار و مهر اســت. همچنین هماهنگی ها برای انجام 
مراسم های شروع ســال تحصیلی در مدارس شهرستان در جلســه ای با حضور مدیران مدارس 

انجام می شود.
مدیر آموزش و پرورش اردستان یادآور شد: ســازماندهی نیروی انسانی برای مدارس تا حدودی 
مشخص شده و برای شروع سال تحصیلی جدید هیچ کلاسی بدون معلم نخواهیم داشت که در 
این راستا از نیروهای ماده 2۸، ورودی های دانشگاه فرهنگیان و تعدادی از بازنشستگان استفاده 
می شود. خاکسار اضافه کرد: پروژه مدرسه سردار شهید سلیمانی فاز اول آن شامل محیط آموزشی 
 شش کلاســه همراه با تجهیزات آماده شده اما ســاختمان کارگاه های آن در حال تکمیل است که 

امید می رود در بهمن ماه با اعتبار ۷ میلیارد تومان افتتاح شود.

شهردار کاشان مطرح کرد؛

توسعه فضای سبز با استفاده از پساب یا کاشت گونه های کم آب بر
شهردار کاشان گفت: بحران آب در دشت کاشان یک تهدید جدی است 
به گونه ای که می تواند حیات در منطقه را به صورت جدی در معرض خطر 
قرار دهد؛ بنابراین، رویکرد مدیریت شــهری در این دوره توجه ویژه به 

موضوع مدیریت منابع آب است.
کیومرث محمدپور در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد: اهمیت توسعه 
فضای سبز بر زندگی شهروندان از یک ســو و کمبود منابع آبی از سوی 
دیگر، نیازمند برنامه ریزی ویژه در این حوزه است که راه اندازی کارگروه 

مدیریت آب کاشان در شهرداری کاشان بخشی از این برنامه است.
وی افزود: مســاحت ۵۰۰ هکتار از فضای سبز شــهر کاشان با پساب 
آبیاری می شــود که نیازمند ۷۵ لیتر در ثانیه است و استفاده از پساب 
شهری و سیلاب های فصلی، راهکاری برای تأمین آب مورد نیاز فضای 
سبز است که در قالب ساخت اســتخر ذخیره پساب در دستور کار قرار 
گرفته است. شهردار کاشان گفت: عملیات ساخت استخر ژئوممبران 
برای ذخیره پساب به ظرفیت ۴۰۰ هزار مترمکعب با اعتبار ۴۰۰ میلیارد 
ریال آغاز شده که بزرگ ترین استخر ذخیره پساب استان اصفهان است 
و امیدواریم این پروژه در 22 بهمن ســال جاری به بهره برداری برسد. 
محمدپور تأکید کرد: ذخیره سازی پساب، می تواند به عنوان تنها منبع 
پایدار پساب شهری، برای ذخیره ســازی روان آب ها نیز مورد استفاده 

قرار گیرد و در تابستان استفاده بهینه شود.

۶۴ درصد از فضای سبز کاشان مجهز به سیستم آبیاری تحت فشار 
است

مدیرعامل فضای سبز شهری شــهرداری کاشان نیز به »ایسنا« گفت: 
سطح فضای سبز کاشان ۸۷۰ هکتار است که در حدود ۶۴ درصد از این 

سطح مجهز به سیستم آبیاری تحت فشار است.
حمیدرضا ممیز افزود: فضای ســبز محدوده شهری شامل میدان ها و 
پارک ها حدود ۱۷۰ هکتار است که ســرانه فضای سبز داخل محدوده 
شهری ۱۰.۵ مترمربع است و باید به ۱۵ مترمربع برسد ولی سرانه سطح 
فضای سبز در کل شهر کاشــان حدود 2۸ مترمربع است که به سطح 

استاندارد کشور نزدیک است.
وی اظهار کرد: آغاز دهه ۸۰ حدود ۳۰۰ لیتر بر ثانیه از چاه ها آب برداشت 
می شــد که این رقم به کمتر از ۱۰۰ لیتر رسیده اســت. حدود ۹۵درصد 
آبیاری موجود در قالب شبکه آبرسانی فضای سبز آبیاری می شود در 

حالی که شهرهای مشابه با آب شرب آبیاری می شود.
مدیرعامل فضای سبز شهری شهرداری کاشان گفت: حدود ۳۴ کیلومتر 
خط انتقال پســاب از تصفیه خانه فاضلاب کاشان برای آبیاری فضای 

سبز بلوار امام رضا)ع(، خزاق، قمصر و... اجرا شده است که با توجه به 
محدودیت منابع آبی و لزوم جایگزینی آن، حدود ۱۵ لیتر بر ثانیه است.

وی اظهار کرد: این اســتخر به ابعاد ۱۷۵در ۱۷۵ و عمق ۱۴ متر طراحی 
شده اســت که میزان ذخیره حدود ۴۰۰ هزار مترمکعب در سال را دارد 
که پســاب ۱۵ لیتر بر ثانیه می توان در عرض ۵ پنج ماه حدود 2۰۰ هزار 

مترکعب ذخیره کنیم.
ممیز گفت: سیستم تصفیه فاضلاب شهرک خاتم الانبیاء)ص( نیز گام 
دیگری در ذخیره پساب است که در واقع فاضلاب خام مسکن مهر در 
این سیستم تصفیه و ذخیره می شود و هر دو طرح، با تولید ۴۵ لیتر بر 
ثانیه می تواند تا پایان شــهریور، آبیاری فضای سبز با کمترین مشکل 

انجام شود.

اســتفاده از گونه های گیاهی کم آب بر به جــای چمن و گل های 
فصلی

همچنین یــک فعال زیســت محیطی گفــت: فضای ســبز، یکی از 
اولویت های زیباسازی منظر شهرها و تأمین آرامش روانی شهروندان 
است ضمن اینکه توسعه درختکاری می تواند به تولید اکسیژن، کاهش 
کربن و گرد و غبار هوا نیــز کمک کند، اما کمبود منابع آب، گســترش 

فضای سبز را با مشکل روبه رو می کند.
حمید عمیدی نوش آبادی افــزود: طبق قانون، شــهرداری ها مکلف 
هستند که سرانه فضای سبز شــهری را به ۱۵ متر مربع برسانند ضمن 
اینکه از ســال ۱۳۷۹ جداسازی شبکه آبرســانی فضای سبز نیز مورد 

تأکید قانون است.
وی تصریح کرد: استفاده از پســاب هرچند که یک راهکار برای آبیاری 
فضای سبز مورد توجه قرار گرفته است، اما نباید از عواقب آن نیز غفلت 
کرد، زیرا حذف آلودگی های شــیمیایی مثل مواد شــوینده موجود در 

پساب فاضلاب، نیازمند سیستم های مجهز است. 
این فعال زیست محیطی تأکید کرد: استفاده از پساب فاضلاب هرچند 
که برای آبیاری درختان مفید است اما برای آبیاری چمن و گل ها که در 
ارتباط مستقیم با مردم هستند می تواند موجب خطر برای شهروندان 
شود؛ بنابراین، جدا کردن فضای استراحت شهروندان از چمن و فضای 

سبز پارک ها ضروری است.
عمیدی نوش آبادی گفت: استفاده از گونه های گیاهی کم آب بر، مقاوم 
در شرایط کم آبی و ســازگار با اقلیم منطقه برای توســعه فضای سبز 
شهری، راهکاری منطقی و علمی است که می تواند مورد توجه مدیران 

شهری قرار بگیرد تا نیازی به کاشت چمن و گل های فصلی نباشد.

مدیر جهاد کشــاورزی شهرستان کاشــان در بیان 
میزان تحت کشت پســته در باغات این شهرستان 
گفت: سطح زیر کشت پســته در شهرستان کاشان 
بالغ بر ۱۵2۰ هکتار بوده و پیش بینی می شود در سال 
جاری در مجموع بیش از ۹۰۰ تن پسته از باغات این 

شهرستان برداشت شود.
علی محلوجی در گفت وگو با »تســنیم« با اشاره به 
کشت پســته و وجود باغات این محصول در نقاط 
مختلف شهرستان کاشان اظهار کرد: مبارزه با آفات 
مربوط به باغات پســته برای کاهش بروز خسارات 

در این زمینه از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است.
مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان کاشــان ضمن 
اشاره به بازدید از باغات پسته منطقه آبشیرین این 

شهرستان به عنوان آخرین بازدید مسئولان از باغات 
پسته خاطرنشان کرد: کشاورزان با توجه به مشاهده 
آفت در باغات طی مدت گذشته نسبت به سم پاشی 

برنامه ریزی لازم را در زمان مناسب انجام دهند.
محلوجی ضمن اشــاره به اهمیت مبــارزه با آفت 
محصولات کشــاورزی تصریــح کرد: در راســتای 
مبارزه با آفت مگس مدیترانه ای اقدامات مختلف 
و برنامه ریزی لازم صورت گرفته است و در این راستا 
جلسات آموزشی در نقاط مختلف برگزار شده است.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کاشان ضمن اشاره 
به برگزاری جلسه مدیریت بحران شهرستان کاشان 
با موضوع آفت مگس مدیترانه ای تأکید کرد: استفاده 
از تله مســموم، جمع آوری میوه های آلوده، پایش 

جمعیت آفــت و ردیابی آنها، نصــب کارت های زرد 
به درختان و شــخم زدن ســطحی از جمله موارد و 

راهکارهای مبارزه با آفت مگس مدیترانه ای است.
محلوجی در بخش دیگری از ســخنان خود ضمن 
تأکید بر حفظ کاربری اراضی کشــاورزی شهرستان 
کاشان گفت: متأسفانه با بازرسی یگان حفاظت اداره 
کشاورزی شهرستان کاشان شاهد برخی ساخت و 
سازهای غیرمجاز در اراضی کشاورزی این شهرستان 

و تغییر غیرمجاز اراضی کشاورزی بودیم.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کاشان عنوان کرد؛

پیش بینی برداشت ۹۰۰ تن پسته در کاشان

دادگاه صلح استان اصفهان در نطنز با حضور جمعی از مسئولان استانی و شهرستانی راه اندازی شد. طی آیینی با حضور حسین عبدلی نماینده مردم نطنز، بادرود 
و قمصر در مجلس شورای اسلامی، عبدالحسین مرادی رئیس شوراهای حل اختلاف استان اصفهان و حجت الاسلام محمدی بصیر دادستان شهرستان نطنز، 
دادگاه صلح استان اصفهان در شهرستان نطنز افتتاح شــد.  عبدالحسین مرادی در این مراســم گفت: هدف از راه اندازی دادگاه های صلح و مزایای آن ترویج 
فرهنگ صلح و سازش، کاهش مدت زمان رسیدگی، کاهش هزینه های دادرسی و سرعت در رسیدگی قضایی است. مرادی ضمن اشاره به اهداف ایجاد دادگاه 
صلح در شهرســتان نطنز افزود: هدف از ایجاد دادگاه صلح بنا به مصوبه مجلس شورای اسلامی سرعت بخشیدن به رســیدگی به پرونده ها قضایی و بالا بردن 
آمار صلح و سازش است. وی خاطرنشان کرد: شوراهای حل اختلاف در کنار دادگاه صلح فعالیت دارند و با شروع به کار دادگاه های صلح و رسیدگی به دعاوی 
و جرائم مندرج در قانون جدید، شعب فعلی شورای حل اختلاف صرفاً در امر صلح و سازش اقدام می کنند. معاون قضایی و رئیس شورای حل اختلاف استان 
اصفهان در بیان ماهیت دادگاه صلح در مجموعه دســتگاه قضایی گفت: ماهیت دادگاه صلح با دادگاه های دیگر تفاوتی ندارد و این دادگاه در معیت شورای حل 

اختلاف فعالیت می کند.

خبر روزدادگاه صلح استان اصفهان در نطنز راه اندازی شد

عکس خبر

دستگیری سارق 
ساختمان های 
نیمه ساز در نایین

فرمانــده انتظامی شهرســتان 
نایین از شناسایی و دستگیری 
سارق ساختمان های نیمه ساز 
در عملیات مأموران انتظامی این 
فرماندهی با اعتــراف به ۳ فقره 

سرقت خبر داد.

۲ برابر شدن برداشت سیب گلاب از باغ های سمیرم
کارشناس مسئول باغبانی و زراعت مدیریت جهاد کشاورزی سمیرم گفت: ۱۵ هزار تن سیب گلاب 
امسال از باغ های این شهرستان برداشت شد که نسبت به سال گذشته 2 برابر افزایش یافته است.

کیارش سامی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: زمان برداشت سیب گلاب زودتر از سیب »گلدن«)زرد( 
و قرمز است و از اواسط تیر ماه شروع می شود و تا اواخر مرداد ادامه دارد.

وی با بیان اینکه این محصول امسال کمتر با تنش آبی مواجه شد و به دلیل بارش های قابل قبول 
در زمستان و بهار گذشته در سمیرم کیفیت خوبی نیز داشــت، ادامه داد: باغداران سمیرمی بدون 
نگرانی از یک هزار هکتار باغ ، ۱۵ هزار تن سیب گلاب برداشــت و روانه بازار کردند در حالی که سال 

گذشته هشت هزار تن سیب گلاب برداشت شد.
سامی اظهار کرد: تولید این میزان ســیب هزینه زیادی به همراه دارد و باغدارانی که توانایی عرضه 

مستقیم سیب به میدان میوه را نداشتند، نتوانستند سود زیادی از فروش آن کسب کنند.
کارشناس مسئول باغبانی و زراعت مدیریت جهاد کشاورزی سمیرم افزود: مسئولان سازمان جهاد 
کشاورزی استان اصفهان با هدف کاهش تنش آبی، قول مساعد برای پرداخت هزینه تعمیر قنات ها 
و تأمین لوله های آب داده اند اما به نظر می رسد مشکلات کم آبی و رفع تنش آب در باغ های سیب 

سمیرم با رسیدگی به امور زیربنایی قابل رفع است.
به گزارش »ایرنا«، شهرستان سردسیر و کوهستانی سمیرم دارای ۱۸ هزار هکتار باغ، ۱۵ هزار هکتار 
زمین زراعی، ۴۵۵ هزار هکتار عرصه ملی و ۳۳۰ هزار هکتار مرتع و جنگل طبیعی اســت و سالانه 
بیش از 2۵۰ تا ۳۰۰ هزار تُن انواع سیب در این منطقه تولید و بخش زیادی از آن به کشورهای اروپایی 
و حاشیه خلیج فارس صادر می شود. این شهرستان با اشتغال ۹۰ درصدی مردم در بخش کشاورزی 

در ۱۶۵ کیلومتری جنوب اصفهان واقع است.

جذب ۴۴۰ میلیارد ریال تسهیلات برای تعاونی های کاشان
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان کاشان از جذب ۴۴۰ میلیارد ریال تسهیلات برای 
تعاونی های کاشان خبر داد. حسن اربابی در گفت وگو با »تسنیم«، ضمن گرامیداشت هفته تعاون 
با بیان اینکه ۸2 هزار نفر از مردم کاشان عضو تعاونی ها و یا در تعاونی ها مسئولیت دارند، اظهار کرد: 
اولین تعاونی در انگلیس ایجاد شــد و یک اتحادیه بین المللی نیز در حوزه تعاونی وجود دارد و در 
ایران نیز اولین شرکت تعاونی در ۱۳۱۴ تأسیس شد. وی با بیان اینکه اولین تعاونی در کاشان سال 
۱۳۳2 تأسیس شد و تاکنون نیز فعال است، افزود: قبل انقلاب ۱۷ تعاونی در کاشان تأسیس شده 
در حالی که بعد از انقلاب تاکنون بیش از یک هزار شــرکت تعاونی در شهرستان کاشان تأسیس و 
فعال هستند. رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی کاشان با بیان اینکه در شهرستان کاشان با بیان 
اینکه ۳۶۶ شرکت تعاونی با ۸2 هزار عضو و پنج هزار فرصت شغلی در این شهرستان فعال هستند، 
خاطرنشان کرد: در یک سال گذشته تاکنون ۱۴ شرکت تعاونی جدید ثبت و تأسیس شده است. 
وی با بیان اینکه این تعاونی شرکت تعاونی های جدید باعث ۴۸۵ نفر عضو جدید تأسیس و 2۶۴ 
فرصت شغلی جدید در شهرستان کاشان ایجاد کردند، گفت: برای تأسیس این شرکت  تعاونی های 

جدید در شهرستان کاشان ۴۳ میلیارد ریال هزینه شده است.
اربابی با اشاره به اقدامات و خدمات صورت گرفته برای شــرکت  های تعاونی در شهرستان کاشان 
توسط اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی این شهرســتان تصریح کرد: طی سنوات گذشته تسهیلات 

برای شرکت تعاونی ها به صورت ویژه در نظر گرفته شده است.
وی با بیان اینکه برای ۱۰ شرکت تعاونی ۴۴ میلیارد تومان تسهیلات جذب شده است، تأکید کرد: در 
سال جاری به مناسبت هفته تعاون ۱۰ طرح افتتاحی با سرمایه گذاری ۹۸ میلیارد تومان و ۱۳2نفر 
اشتغالزایی افتتاح شد و به بهره برداری رسید. رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی کاشان با بیان 
اینکه یکی از راه های مؤثر در تحقق شعار سال حضور پررنگ در شرکت های تعاونی است، افزود: یکی 
از اهداف ایجاد شرکت تعاونی مسکن کارگری بوده و این موضوع محقق شده است و امیدواریم با 

اقدامات صورت گرفته نتیجه آن را شاهد باشیم.

اخبار

 اجرای طرح »همرسان« در 
دانشگاه کاشان

مسئول نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه کاشان 
ضمن اشــاره به اجرای طرح »همرسان« در 
این دانشگاه، گفت: این طرح با هدف ازدواج 
آسان، به موقع و با آگاهی اجرا شده است. به 
گزارش »تسنیم«، حجت الاسلام محمد جعفر 
محمدی در مصلای بقیه ا...  الاعظم)عج( کاشان 
اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب در فرمایشــات 
خود اعلام کردند که در برخــی موضوعات کم 
کار شده اســت و موضوع خانواده یکی از این 
موارد است. وی با بیان اینکه در مورد خانواده 
نیازمند یک اقدام و حرکت تحولی هســتیم، 
افزود: در بحث خانواده و موضوع ازدواج باید 
حرکت جدی ایجاد شــود در حالی که در این 
بحث وظیفه همگانی اســت و اگر این اتفاق 
بیفتد نیمی از مشکلات جامعه برطرف می شود. 
مسئول نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه کاشان 
با بیان اینکه بهترین شفاعت بر اساس روایات 
واسطه گری در ازدواج است، افزود: اگر کسی 
در ازدواج واسطه گری داشته باشد خداوند در 
قیامت نگاه محبت آمیز به او دارد. وی با بیان 
اینکه ازدواج باید در زمان مناسب خود انجام 
شــود، گفت: متأسفانه ســن ازدواج بالا رفته 
است و این موضوع آســیب هایی را به دنبال 
دارد چراکه بر اساس روایات دختران دوشیزه 
همانند میوه روی درخت هســتند که باید به 
موقع چیده شوند. محمدی در پاسخ به سئوالی 
مبنی بر چرایی تــرس از ازدواج، گفت: یکی از 
دلایل این موضوع عدم ازدواج به موقع است و 
از این رو نهاد نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه ها 
شبکه همرسان ایجاد کرده و تلفیقی از ازدواج 
سنتی و مدرن است. وی با بیان اینکه شعار این 
سامانه ازدواج آسان، به موقع و با آگاهی است، 
افزود: سامانه همرسان با ثبت نام خانواده ها را 
با یکدیگر آشنا کرده و مشاوره برای آنان در نظر 
گرفته و حتی سفرهای زیارتی پس از ازدواج 
و خوابگاه متأهلین در نظر گرفته شــده است. 
وی با بیان اینکه شماره ۵۵۵۱۱۱2۸ شماره نهاد 
نمایندگی ولی فقیه در دانشگاه کاشان است، 
افزود: متقاضیان برای کسب اطلاعات بیشتر 

می توانند با این شماره تماس بگیرند.

با مسئولان

استان



دبیر اجرایی خانه کارگر استان اصفهان:

۴۰۰ هزار نفر  عضو خانه کارگر اصفهان هستند
دبیر اجرایی خانه کارگر اســتان اصفهان گفت: ۴۰۰ هزار نفر عضو خانه کارگر این استان هستند. اصغر 
بُرشان در حاشیه افتتاح خانه کارگر اردستان در گفت و گو با »ایرنا« افزود: خانه کارگر در سطح استان 
۱۲ نمایندگی و چهار شعبه دارد که علاوه بر شهر اصفهان، هر یک از آنها نیز هزاران عضو دارند. وی اضافه 
کرد: ۲۶ کانون بازنشستگان تأمین اجتماعی در سطح استان فعالیت می کنند که کانون اردستان یکی از 
فعالان آنهاست و تاکنون بیش از یک هزار عضو از این کانون به خانه کارگر معرفی شده اند. دبیر اجرایی 
خانه کارگر استان اصفهان بیان کرد: ۶۰ درصد جمعیت اردستان زیر پوشش تأمین اجتماعی هستند 
و 5۰۰۰ نفر بیمه شــده اصلی و تبعی از این واحد خدمات دریافت می کنند از همین رو این شهرستان 
قابلیت و ظرفیت گسترش تشکل های صنفی را دارد. بُرشان گفت: در سطح کشور ۱۰۰۰ واحد اقامتی 
برای استفاده افراد شاغل و بازنشسته تأمین اجتماعی وجود دارد و ۸۰۰ مؤسسه حقیقی و حقوقی طرف 
قرارداد با خانه کارگر به متقاضیان خدمات ارائه می دهند. وی از مسئولان اردستان خواست تا انجمن 
صنفی کارگران این شهرستان در مکانی ملکی مستقر یا زمین مناسبی برای احداث ساختمان در اختیار 
آنها گذاشته شود. در حال حاضر خانه کارگر اردستان در ملک استیجاری، فعالیت خود را آغاز کرده است.

شناسایی کارگاه تولید عسل تقلبی در اصفهان
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان اصفهان با اشاره به رصد اطلاعات ســپاه و شناسایی و مهروموم 
یک کارگاه بزرگ تولید عسل تقلبی در استان گفت: در این کارگاه با به کارگیری از ماده اولیه فروکتوز، 
عسل تقلبی تهیه و بسته بندی شد.  علی اکبر مختاری افزود:کل مواد اولیه این کارگاه جمع آوری وفرد 
متخلف هم محکوم به زندان وپرداخت ۱۳۰ میلیاردریال جریمه نقدی شد. مسئول بهداشت محیط 
مرکز بهداشت شماره ۲ اصفهان هم گفت: سه نوع عسل در سطح بازار وجود دارد عسل طبیعی که جنبه 
دارویی هم دارد، عسل تغذیه ای ومتأسفانه عســل تقلبی که به وفور در بازار یافت می شود. هوشنگ 
طاهری افزود: سال گذشته بیش از ۲۰ تن و از ابتدای سال تاکنون بیش از ۱۲ تن عسل تقلبی از سطح 
بازار اصفهان جمع آوری شده که برخی از این عسل ها به صورت گرمی وباقیمت های بسیار بالا به فروش 
می رفته است. محمد بدیعی، کارشناس مسئول نظارت برعسل معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم 
پزشکی اســتان هم گفت: مردم درهنگام خریدمحصول می توانند از طریق نشانی fdacrm.ir وارد 
سامانه استعلام پروانه های بهداشتی سازمان غذا ودارو شوند، مشخصات کامل محصول را مشاهده 

کنند وچنانچه شکایتی هم از محصول دارند از طریق همان سامانه شکایت خود را ثبت کنند.

وضعیت سد زاینده رود پس از بارش های اخیر
در سال جاری آبی از ابتدای مهرماه ۱۴۰۲ تا شــانزدهم شهریور ماه ۱۴۰۳ ارتفاع کل ریزش های جوی 
کشور معادل ۲5۰ میلیمتر بوده است. به گزارش »ایراسین«، در سال جاری آبی از ابتدای مهرماه ۱۴۰۲ 
تا شانزدهم شهریور ماه ۱۴۰۳ ارتفاع کل ریزش های جوی کشور معادل ۲5۰ میلیمتر بوده است. این 
مقدار بارندگی نسبت به میانگین دوره های مشابه بلندمدت ۲۴5.5 میلیمتر ۲ درصد افزایش و نسبت 
به دوره مشابه سال آبی گذشته ۲۱۰ میلیمتر ۱۹ درصد افزایش را نشان می دهد. همچنین آب موجود 
در مخازن سدها از ابتدای سال آبی تا شانزدهم شهریور ۲5 میلیارد و ۹5۰ میلیون مترمکعب بوده که 
در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته ۲۳ میلیارد و ۹۰ میلیون متر مکعب افزایش ۱۲ درصدی را 
نشان می دهد. در مجموع نیز نیمی از سدها پر و 5۰ درصد دیگر از ظرفیت مخازن سدها خالی است. در 
حال حاضر ورودی سدها به ۴۰ میلیارد و ۴۴۰ میلیون مترمکعب می رسد که در مقایسه با مدت زمان 
مشابه سال گذشته ۳۸ میلیارد و ۹۲۰ میلیون متر مکعب است که افزایش ۶ درصدی را نشان می دهد. 
البته باید در نظر داشت که با توجه به گرمای بی سابقه امسال، خروجی سدها روند افزایشی داشته است 
به طوری که این شاخص در سال جاری ۳۷ میلیارد و 5۳۰ میلیون متر مکعب بود که نسبت به سال 

گذشته ۳5.۳۷ میلیارد متر مکعب نشان دهنده رشد ۶ درصدی خروجی سدها است.

رئیس اتحادیه پوشاک شهرستان اصفهان گفت: فرم مدارس در اولین 
سال استفاده از سامانه اتحادیه پوشاک نه تنها افزایش قیمت نداشت، 
بلکه کاهش یافت. سال گذشــته فرم مدارس از حدود 5۰۰هزار تومان 
شروع می شد و به دو میلیون و ۸۰۰ هزار تومان هم می رسید اما برای سال 
تحصیلی ۱۴۰۴-۱۴۰۳ قیمت لباس مدارس از ۳۰۰ تومان آغاز می شود و 

نهایتاً یک میلیون و ۱5۰ هزار تومان است.
 لیلا گوهریان، رئیس اتحادیه پوشاک شهرستان اصفهان در گفت وگو با 
»ایسنا« با بیان اینکه امسال برای اولین بار از سامانه مخصوصی به منظور 
تولید و توزیع لباس مدارس استفاده شــده، در ارزیابی روند بهره مندی 
از این ســامانه و نقاط مثبت و ضعف های آن، اظهار کرد: سامانه »فرم 
مدارس اتحادیه پوشــاک« امســال برای اولین بار به کوشش اتحادیه 
برنامه ریزی، طراحی و اجرا شد تا روند تهیه و توزیع لباس مدارس منظم تر 
پیش برود. در این سامانه تمامی تولیدکنندگان لباس مدرسه و مدارس 

مقاطع مختلف ثبت نام می کنند.
او ادامه داد: خود مدارس از طریق جلسات انجمن اولیا و مربیان و زیرنظر 
مدیریت درباره جنــس پارچه، طرح و رنگ لباس به توافق می رســند؛ 
بنابراین، اتحادیه در این خصوص هیچ گونه دخالتی ندارد و سلیقه خود 
مدارس و خانواده هاست. پس از مشخص شدن سلیقه و خواسته مدرسه 

و انتقال آن به تولیدکننده، تولیدکننده موظف است که جزئیات لباس را 
در سامانه کامل کند.

مسئول اتحادیه های شهر اصفهان درباره وظیفه تولیدکننده توضیح داد: 
تولیدکننده، کانتکس های مختلف را در سامانه تکمیل می کند که براساس 
آن میزان مصرف پارچه، جنس پارچه و جزئیات دیگر مشخص می شود. 
طبق همین داده ها قیمت نهایی لباس به دســت می آید. درواقع بعد از 
این مراحل، تیم کارشناسی اتحادیه وارد عمل می شود تا مطابق اطلاعات 

قیمت تمام شده را به تولیدکننده اعلام کند.
گوهریان افزود: موقع قیمت گذاری باید یک کد شخصی سازی شــده 
نیز مشــخص شــود. این کد را خود اتحادیه صادر می کند. تولیدکننده 
موظف است قیمت  کارشناسی شده اتحادیه را که در کد هم ثبت است، 
به مدرسه ارائه دهد. طبق همین روند قراردادی میان اتحادیه و مدرسه 
بســته و قانونی می شود. مدرسه هم قیمت پذیرفته شــده را در سامانه 
تأیید می کند. پرینت قیمت و کد شخصی سازی شده کالا نیز بر روی رگال 
مربوطه نصب می شود و در معرض دید خریداران قرار می گیرد. این روند 

از خردادماه آغاز شده است و هنوز هم ادامه دارد.
او با نظر به تورم توضیح داد: انتظار می رفت که امسال قیمت پارچه و لباس 
مدارس افزایش یابد. اما فرم مدارس در اولین سال استفاده از سامانه 

اتحادیه پوشــاک نه تنها افزایش قیمت نداشــت، بلکه کاهش یافت. 
سال گذشته فرم مدارس از حدود 5۰۰هزار تومان شروع می شد و به دو 
میلیون و ۸۰۰هزار تومان هم می رســید. اما برای سال تحصیلی۱۴۰۴-

۱۴۰۳قیمت لباس مدارس از ۳۰۰ تومان آغاز می شود و نهایتاً یک میلیون 
و ۱5۰هزارتومان است. این قیمت فقط درباره فرم مدارس و لباس ورزشی 
و مقنعه بحثش جدا اســت. درواقع، لباس ورزشــی زیرنظر اتحادیه 

پوشاک یا سامانه نیست.

اتحادیه پوشاک و آموزش وپرورش به همکاری بیشتر نیازمندند
رئیس اتحادیه پوشاک شهرســتان اصفهان با تأکید بر اینکه به منظور 
جلوگیری از تخلفات پــس از تعیین قیمت کارشناســی بازهم نظارت 
وجود دارد، تصریح کرد: در روند عرضه و خرید لباس نیز تولیدکنندگان و 
مدارس از سوی اداره تعزیرات، سازمان صمت و بازرسی اصناف زیر نظر 
خواهند بود. این نظارت صورت می گیرد تا قیمت فروش لباس با قیمت 
کارشناسی شده در سامانه کاملًا مطابقت داشته باشد. او یادآور شد: ما 
امسال به منظور بهبود لباس مدارس، چه از نظر کیفیت و چه زیبایی، با 
چند ناحیه آموزش وپرورش اصفهان صحبت کردیم، اما استقبال بسیار 
کم و جزئی بود. درواقع، مــا اختیار یا وظیفه ای نداریــم، اما نیروهای 
اتحادیه قطعاً می توانند در تولید لباس های برازنده تر پیشنهادهایی بدهند. 
گوهریان با اشاره به اینکه اتحادیه علاقه مند است که در موضوع جنس 
لباس نظرهای کارشناسی خود را مطرح کند، اظهار کرد: غالباً تولیدکنندگان 
و مدارس به استفاده از پارچه پلی استر تمایل دارند. شاید نظرشان این 
است که چروک نمی شــود. اما واقعیت این اســت که پلی استر به بدن 
کودکان و نوجوانان بسیار آسیب می رساند. به طورکلی، مدارس معدودی، 
مثل برخی مدارس غیرانتفاعی به کیفیت لباس توجه می کنند. این مقام 
اتحادیه های شهر اصفهان توضیح داد: بر اساس مصوبه صورت گرفته در 
تنظیم بازار استان مقرر شد که تمامی مدارس شهرستان اصفهان و بعد 
به مرور تمام استان در این سامانه ثبت نام کنند. درباره وضعیت امسال 
باید بگویم که تا حدود ۸۰درصد موفق بوده ایــم، چون بازهم تعدادی از 
مدارس بودند که در این سامانه ثبت نام نکردند. برای سال اول اتفاق خوبی 
بود، اما امیدواریم که این روند در سالیان بعدی بهبود پیدا کند. او با تأمل 
در این نکته که لباس مدارس می تواند کیفیت و زیبایی بیشتری داشته 
باشد، افزود: به نظرم برای رسیدن به ایده های بهتر درباره لباس مدارس 
به هماهنگی بیشتر میان اتحادیه پوشاک و آموزش وپروش نیاز است. اگر 
این هماهنگی صورت بگیرد، ما می توانیم طراحانمان را به مدارس معرفی 
کنیم. به عبارتی، ما می توانیم مشاوران اتحادیه را به مدارس اعزام کنیم تا 
در ابعاد مختلف راهنمای مدیران مدارس باشند. گوهریان با تأکید بر اینکه 
در قانونِ استاندارد معیارهای مشخصی برای لباس مدارس وجود دارد 
که باید رعایتشان کرد، گفت: برخی مدارس سررشته ندارند و خودشان 
ممکن است تشخیص ندهند که چه معیارهایی را باید برای انتخاب لباس 
لحاظ کنند. این در حالی است که واقعاً بسیاری از مدارس تمایل دارند 

دانش آموزانشان بهترین لباس ها را بپوشند.

مدیرعامل شرکت توانیر گفت: مشــترکان پرمصرف باید برای تأمین برق خود 
بر روی انرژی های تجدیدپذیر و یا استفاده از ذخیره سازها برنامه ریزی کنند. 

به گزارش »ایراســین«، مصطفی رجبی مشهدی، مدیرعامل شــرکت توانیر و 

ســخنگوی صنعت برق با بیان اینکه از هر چهار مشــترک خانگی، یک مشترک 
پرمصرف است، تصریح کرد: همان یک مشــترک تقریباً به اندازه سه مشترک 

دیگر برق مصرف می کند.
وی در خصــوص نحوه برخورد با مشــترکان پرمصرف گفت: در ســال جاری به 
مشترکان بسیار پرمصرف که حدود ۲ درصد از مجموع مشترکان را در بر می گیرند 
و بیش از ۲.5 برابر الگو برق مصرف می کنند، اخطار داده شده و یا برق آنها محدود 

شده است.
سخنگوی صنعت برق در عین حال تصریح کرد: مشــترکان فوق پرمصرف باید 
برای تأمین برق خود از انرژی های نو یا استفاده از ذخیره سازها برنامه ریزی کنند 
تا در ســاعات کم باری اقدام به ذخیره ســازی برق کرده و در ساعات اوج بار، از 

ذخیره سازها استفاده کنند.
مدیرعامل شــرکت توانیر تصریح کرد: در حوزه مصرف برق، هم باید روش های 

مصرف و الگو اصلاح شود و هم روند مصرف برق پرمصرف ها کنترل شود.

 مشترکان پرمصرف به فکر تأمین برق خود باشند

خبر روز

بازار لاستیک دست دوم گرم تر از گرمای تابستان
فروشــگاه های بســیاری در بازار قطعات یدکی با هدف خرید و فروش لاستیک های دست دوم 
فعالیت می کنند. آنها لاستیک های دست دوم به خصوص در نمونه خارجی را با پول نقد می خرند 
و در مقابــل انواع مختلفی از لاســتیک 
با درصدهــای متفاوتی از عــاج عرضه 

می کنند.
بــه گــزارش خبرنــگار »ایراســین«، 
لاســتیک هایی با عنوان »زیر صفری« 
تا چند ســال قبل تنها لاســتیک های 
دست دوم در بازار قطعات یدکی ماشین 
بودند. برخی از خریــداران اتومبیل های 
صفر کیلومتــر پس از تحویــل خودرو 
از نمایندگــی بلافاصله لاســتیک های 
اتومبیل خود را با نمونه دیگری تعویض 
می کردند، برای مثــال در خودرو ۲۰۶ با 
هدف نرم شدن، لاستیک فابریک با یک لاســتیک نرم تر تعویض می شد. لاستیک فروشان نیز 
لاستیک زیر ماشین صفر کیلومتر را می خریدند و با قیمت کمتری نسبت به لاستیک نو به متقاضیان 
می فروختند ولی بررسی ها نشان می دهد امروز تعدادی از لاستیک فروشان به صورت تخصصی 
در خرید و فروش لاستیک های دست دوم فعال هســتند و در طرف مقابل تقاضای زیادی برای 

لاستیک های دست دوم به ویژه برای کامیون وجود دارد.
لاســتیک های ۷۰ درصد، 5۰ درصد، ۳۰ درصد و در مواردی کمتر از ۳۰ درصــد نیز خرید و فروش 
می شوند. به خصوص اگر لاستیک کره ای باشد خریداران لاستیک کره ای ۲۰ درصد را برای استفاده 
به عنوان زاپاس می خرند. لاستیک های داخلی از نظر عاج دســت کم باید 5۰ درصد باشند در این 
صورت خرید و فروش آنها نیز به سرعت انجام می شود. لاستیک های ۷۰ درصد داخلی محبوب ترین 
اجناس در بازار لاستیک هستند، این لاستیک ها به طور طبیعی تنها 5۰ درصد قیمت نمونه مشابه 

نو را دارند.
تاریخ لاستیک یکی دیگر از عوامل مؤثر بر قیمت گذاری آن است. لاستیک های دست دوم داخلی 
باید کمتر از ۳ سال عمر داشته باشند و کمتر کسی زیر بار لاستیک داخلی با عمر برای مثال ۴ سال 

می رود ولی لاستیک های خارجی با عمر بیشتر نیز خرید و فروش می شوند.
تشخیص سلامت و درصد سالم بودن لاستیک بر عهده واسطه هاست. آنها لاستیک های دست دوم 
را از فروشنده می خرند و به خریدار می فروشند و این بازار پرسودی برای آنها رقم زده است. اگرچه 
بازار لاستیک های دست دوم برای تعدادی از اتومبیل ها مانند پراید به مراتب پرتقاضاتر است و برای 

خودروهای گران قیمت خلوت تر می شود. 
در بازار لاستیک کامیون نیز اکنون فروشگاه های بسیاری به صورت تخصصی تنها بر خرید و فروش 
لاستیک دست دوم متمرکز هســتند. تعدادی از آنها مدعی اند لاستیک دست دوم را از کشورهای 
اروپایی وارد می کنند. به هرحال قیمت بالای لاستیک کامیون تقاضا برای نمونه دست دوم را افزایش 

داده است. یک لاستیک دست دوم کامیون تا 5۰ درصد قیمت کمتری نسبت به نمونه نو دارد.
افزایش شدید تقاضا برای لاستیک دست دوم تعداد فروشگاه های تخصصی در این حوزه را افزایش 
داد. بعضی از آنها برای خرید لاستیک دست دوم در شــبکه های اجتماعی و پلت فرم های آنلاین 

آگهی ثبت می کنند و مدعی اند لاستیک فروشنده را به صورت نقدی می خرند. 
در طرف مقابل فروش لاستیک دست دوم نیز برای خودروهای مختلف انجام می شود. تعدادی 
از فعالان در این حوزه نه یک فروشــگاه بلکه انبارهای بزرگی از لاستیک های دست دوم خارجی و 
ایرانی دارند. کسب و کار فعالان این حوزه در سال های قبل محدود به لاستیک زاپاس می شد ولی 

امروز تقاضا برای آنها افزایش یافته است.

اخبار

سوژه روز

مدیرکل فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو بر لزوم همراهی ستاد مبارزه با قاچاق کالا برای سامان دادن محصولات و فرآورده ها در فروشگاه ها 
تأکید کرد. 

به نقل از سازمان غذا و دارو، عبدالعظیم بهفر با اشــاره به اینکه فرآورده های غذایی و آشامیدنی قاچاق در فروشگاه های بزرگ زنجیره ای جولان می دهد، اظهار 
کرد: در روزهای آینده و با تشدید نظارت ها در سطح عرضه با متخلفان برخورد بسیار سختگیرانه خواهیم داشت.

وی افزود: همه قوانین باید در راستای تضمین سلامت مردم وضع شود و اگر در سطح عرضه فرآورده هایی وجود دارد که بدون مجوزهای لازم در دسترس مردم 
و مورد استفاده آنان قرار می گیرد، به دلیل کاستی های دیده نشده ای است که اجرای قانون را با چالش مواجه می کند.

مدیرکل فرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو با بیان اینکه با همراهی ستاد مبارزه با قاچاق کالا در پی سامان دادن به این محصولات و فرآورده ها 
هستیم، گفت: تلاش های ما و ارگان های ذی ربط زمانی نهادینه می شود که قوانین کافی و وافی برای مقابله وجود داشته باشد و در غیر این صورت، نظارت ها و 

برخوردها نقشی جز مُسکّن نخواهد داشت.

لزوم همراهی ستاد مبارزه با قاچاق کالا برای سامان دادن محصولات و فرآورده ها در فروشگاه ها

پیش بینی تداوم سال 
آبیِ گرم در ۴ سال آینده

پاییز سال گذشته گرم ترین فصل 
پاییز ثبت شــده بــوده و میانگین 
دمای فصل زمستان سال گذشته 
هم نسبت به بلندمدت بیشتر بود، 
ســال آبی جاری را می توان یکی از 
سال های آبیِ گرم محسوب کرد و 
بر اساس پیش بینی های سازمان 
جهانی هواشناســی ایــن روند در 
چهار سال پیش رو همچنان پابرجا 

خواهد بود.

عکس خبر

 معاون وزیر ارتباطات خبر داد

ثبت ۲۰ میلیارد تراکنش در 
گذرگاه خدمات دولت

رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران گفت: 
در ســال ۱۳۹۹ در بخــش GSB مجمــوع 
تراکنش ها حدود ۱.5 میلیارد بود که این عدد 
در طول دولت شــهید رئیســی به ۲۰ میلیارد 
تراکنش رسیده اســت. به گزارش »ایسنا«، 
مجمع عمومی عادی صاحبان سهام سازمان 
فنــاوری اطلاعات ایران با حضــور علی اصغر 
انصاری، معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی؛ 
محمــد خوانســاری، معاون وزیــر و رئیس 
ســازمان فناوری اطلاعات و اعضای مجمع، 
بازرس و حسابرس قانونی برگزار شد. رئیس 
سازمان فناوری اطلاعات ایران در این مجمع 
به ارائه گزارشــی از عملکرد ســازمان در سه 
سال گذشته پرداخت و اظهار کرد: در تشریح 
عملکرد و ارائه گزارشــات تأکید داشته ایم که 
گزارش عملکرد سه ساله تنها بر اساس آنچه 
در داشبوردهای عملکردی موجود است اعلام 
شود. محمد خوانساری افزود: یکی از تأکیدات 
دولت استراتژی توســعه بود که در این راستا 
تأسیس شرکت های توسعه ای در دستور کار 
قرار گرفت. تاکنون پیگیری هــای مربوط به 
ایجاد دو شرکت انجام شده و در حال طی کردن 
مقدمات قانونی راه اندازی آنها هستیم چراکه 
معتقدیم که استراتژی درآمدزایی سازمان از 

محل شرکت های توسعه ای محقق می شود.
در ادامه معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی 
وزارت ارتباطــات نیز در این مجمع با اشــاره 
به عملیاتی شــدن ۷۰ درصد احــکام مربوط 
به وزارت ارتباطات در برنامه ششــم توسعه، 
اظهار کرد: در برنامه هفتم توسعه نیز ۸۰ درصد 
احکام به گونه ای اســت که وزارت ارتباطات 
به نوعی در اجرایی شــدن آن مستقیم یا غیر 
مســتقیم مؤثر خواهد بود و باید به سازمان 
فناوری اطلاعات ایران کمک کنیم در راستای 
تحقق اهداف با توجه بــه مقررات موجود گام 
بــردارد. علی اصغر انصاری گفت: بر اســاس 
برنامه هفتم، بخشی از انجام تکالیف محوله 
ســازمان از طریق اپراتورها یا مشارکن بخش 

خصوصی خواهد بود که باید پیگیری شود.

دوشنبه  ۱۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۱
اقتصاد

رئیس اتحادیه پوشاک اصفهان خبر داد؛

کاهش قیمت فرم مدارس در اصفهان



    گردشگری و میراث4

 در میزگردی با موضوع مسجد کازرونی عنوان شد؛

تنها مسجد ایرانی معاصر در اصفهان اسیر سوداگری
در میزگرد »بررسی ارزشمندی مسجد کازرونی عباس آباد و چگونگی حفظ آن« صاحب نظران این حوزه ضمن 

تأکید بر وجود فهم ناقص مسئله در ارزشمند بودن این مسجد، نسبت به تخریب کامل آن هشدار دادند.
تخریب بناهای ارزشــمند تاریخی همواره در اصفهان به عنوان یک دغدغه مطرح بوده است، از پیشینه تخریب 
بناهای تاریخی که بگذریم، همواره بناهای ارزشمند معماری دوره معاصر و اهمیت حفظ و نگهداری آن مورد غفلت 
بوده است و همین امر باعث شده بسیاری از این بناها تخریب شوند. اما قصه پر غصه در مورد بنایی معاصر به نام 
»مسجد کازرونی عباس آباد« فرق می کند. مسجد کازرونی یکی از مساجد معاصر اصفهان در محله عباس آباد، 
در نزدیکی چهارباغ عباسی است که در اواخر پهلوی اول و اوایل پهلوی دوم به همت خانواده کازرونی و به دست 
معمار علی اکبر کازرونی بنا شد؛ این مسجد به اندازه ای ازلحاظ معماری و تاریخی واجد ارزش است که طی دو 

نوبت برای ثبت ملی آن اقدام شد، اما از سوی منفعت طلبان مانع تراشی شد.
مسئولان قبلی میراث فرهنگی استان اصفهان رأی بر فاقد ارزش تاریخی بودن این مسجد صادر کردند و همین 
امر باعث شد با وجودی که کمیسیون ماده 5 در اســفندماه ۱۴۰۱ مصوب کرده بود که تخریب، تفکیک و هرگونه 
نوسازی این مسجد ممنوع است چندین بار اقدام به تخریب این مسجد ارزشمند تاریخی شود که اگر نمازگزاران 
و مردم محل به موقع نمی رسیدند، مسجد کامل تخریب می شد. پنجم مردادماه سال جاری بدون داشتن هیچ 
مجوزی اقدام به تخریب مسجد شد که با ورود نمازگزاران و اهالی محل فقط بخشی از دیوار شبستان و محراب 
این مسجد تخریب شد، در همان روزهای اول تخریب اداره کل میراث فرهنگی استان اصفهان اعلام کرده بود به 
دلیل اینکه شبستان و محراب این مسجد تاریخی نیست، اقدام هیئت امنا هیچ مشکلی ندارد و خود این اداره 

مجوز تخریب شبستان و محراب مسجد کازرونی عباس آباد را صادر کرده است.
با پیگیری و اعتراضات میراث دوستان اصفهان مبنی بر تخریب شبستان مسجد کازرونی، موضوع این مسجد 
بار دیگر در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مطرح شد و این بار ایمان دهاقین، مدیرکل دفتر 
قائم مقام وزارت میراث فرهنگی کشور به عنوان نماینده از وزارتخانه در مسجد کازرونی حضور یافت و طی این بازدید 
اعلام کرد »هیئت امنای مسجد خلف وعده کرده اند زیرا قرار بود هیئت امنا برای توسعه مسجد دست نگه دارند 
تا موضوع دقیق بررسی شود اما در این شرایط بولدوزر می آورند.« و پس از بازدید نماینده وزارت میراث فرهنگی 
قرار بر این شد نظارت بیشتری توسط میراث فرهنگی بر این مسجد صورت گیرد تا موضوع دقیق تر بررسی شود.

ازاین رو خبرگزاری »مهر « برای بررسی چرایی ارزشمند بودن مسجد کازرونی عباس آباد و تمامی حاشیه هایی 
که حول تخریب و توسعه این مسجد در سال های اخیر ایجاد شده است میزگردی با حضور احمد منتظر، استاد 
پیشکسوت معماری و چهره ماندگار میراث فرهنگی کشور؛ مژگان ابراهیمی، معمار و مشاور شهرداری در بافت 
تاریخی و حمیدرضا خوئی، معمار و مدرس گروه معماری دانشکده معماری و شهرسازی دانشگاه شهید بهشتی 

به صورت تماس تلفنی برگزار کرد، که بخش هایی از آن را در ادامه می خوانید:

استدلال غلط ثبت نشدن مسجد کازرونی در آثار ملی به دلیل عمر کم آن
احمد منتظر، استاد پیشکسوت معماری و چهره ماندگار میراث فرهنگی کشور در این میزگرد اظهار کرد: اگر بنایی 
بخواهد توسط میراث فرهنگی به عنوان اثر ملی ثبت شود به این پیش شرط که باید از تاریخ ساخت بنا زمان بسیار 
زیادی گذشته باشد، ارتباط ندارد، حتی بنایی که یک روز از زمان ســاخت آن گذشته به شرط اینکه واجد ارزش 

معمارانه و ملی باشد، می تواند ثبت شود.
وی ادامه داد: این استدلال که مسجد کازرونی عباس آباد به دلیل اینکه در دوره معاصر ساخته شده و عمر ساخت 

آن کمتر از صدسال است، نمی توان آن را ثبت ملی کرد، یک اســتدلال غلط است. هیئت امنای مسجد که قصد 
تخریب آن را داشتند در مقابل اینکه به آن ها گفته می شد این مســجد نباید تخریب شود و ارزش میراثی دارد، 
این بهانه را می آوردند که اگر مسجد دارای ارزش میراثی بود، ثبت می شد و به همین دلیل تخریب این مسجد و 
نوسازی آن بلامانع است. عضو کمیته ثبت آثار میراث فرهنگی اضافه کرد: من در پاسخ به این ادعا که می گفتند این 
مسجد فاقد ارزش است و ثبت ملی نیست بارها اعلام کردم و خواهم کرد که در وهله اول مسجد کازرونی، مسجد 
است و زمانی که مسجد واجد ارزش خاص تاریخی، فرهنگی و ارزش معمارانه است، نباید تخریب شود. ازنظر من 

که کارشناس هستم مسجد کازرونی عباس آباد اصفهان تداوم و ادامه راه مساجد ایرانی است.
وی افزود: حفظ و حراســت از مســاجد ایرانی به اندازه ای مهم اســت که وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی به دنبال ثبت جهانی مساجد ایرانی است، حال شاید این پرسش مطرح شود که کدام مساجد ایرانی 
ثبت می شوند؟ که باید گفت مساجد ایرانی، یعنی مساجدی که شکل و فرم معماری مسجد ایرانی را دارند و هر 
مسجدی که دارای این فرم و ساختار باشد بدون توجه به تاریخ ساخت آن، طبق آیین نامه می تواند ثبت جهانی 
شود. این استاد پیشکسوت معماری بابیان اینکه چند عامل مسجد کازرونی عباس آباد را واجد ارزش می کند، 
اظهار کرد: استاد محمد کازرونی مساجد متعددی را در اصفهان ساخته است اما مسجد کازرونی عباس آباد از 
میان مساجدی که ساخته است ویژگی معماری یک مسجد ایرانی را دارد که این یکی از عوامل مهم در باارزش 
بودن این مسجد است. عامل دیگر بر ارزشمند بودن مسجد کازرونی عباس آباد این است که یکی از مطرح ترین 
خطاط  های معاصر کشور »استاد علی بن حیدرعلی ابریشمکار اصفهانی« خط تزیینات مسجد را انجام داده است 
و خط نستعلیق معرقی که در این مسجد کارشده بی نظیر است و به نظر من یکی از بهترین معرق کارهای کشور به 

همراه استاد ابریشم کار توانستند این مجموعه خط بی نظیر را در مسجد خلق کنند.
منتظر اضافه کرد: شبستانی که قرار بود خراب شود اما با ورود میراث دوستان و نمازگزاران به ما قول دادند خراب 
نکنند، سقفش را پلاستر )لایه های نازکی است که بر روی دیوارها و بخش های دیگر مورداستفاده قرار می گیرد( 
کردند و در اثر این امر ما نمی توانیم خفته و راسته آن را مشاهده کنیم اما قوس آجری بین آهن ها پیدا و مشخص 
است که این قوس را دارد کافی است سقف شبستان یک ســونداژ بشود، آنگاه مشخص می شود که شبستان 
مسجد هم زمان با ساخت مسجد هست یا خیر؟ زیرا هیئت امنای مســجد و اداره کل میراث فرهنگی استان 
ادعا می کنند شبستان مسجد هم زمان با ساخت مسجد نیست اما من معتقدم هم زمان است، هرچند محراب 
مسجد کازرونی و کاشی کاری آن جدید است اما آجرهای پشت محراب آجرهای قدیمی مربع شکل مربوط به 
۸۰ سال است که نشان می دهد محراب جدید بر روی محراب قدیم ساخته شده است، ضمن اینکه ستون های 

مسجد کازرونی آجری است نه بتنی و آجری که برای ستون ها استفاده شده آجرهای با قدمت ۸۰ سال است.
وی با اشاره به اینکه برخی با این استدلال که فضای مســجد، گنجایش نمازگزاران خود را ندارد به دنبال توسعه 
شبستان هستند گفت: اما طی بررسی هایی که ما انجام دادیم خیابان عباس آباد ازلحاظ جمعیتی به این اندازه 
نمازگزار ندارد که فضای شبستان کم باشــد ضمن اینکه صف نمازگزار می تواند تا داخل ایوان ها و حیاط مسجد 

ادامه داشته باشد.
منتظر اظهار کرد: عده ای در بدنه اداره کل میراث فرهنگی عنوان کردند که مسجد کازرونی، بنای تاریخی نیست، اما 
این ادعا اشتباه است زیرا هیچ کدام از این افراد کارشناس نیستند، ضمن اینکه مسئله ما تاریخی بودن مسجد 
نیست بلکه این مسجد همان طور که به آن اشاره کردم از ارزش معمارانه بالایی برخوردار است پس می توان گفت 
مسجد کازرونی یک مسجد تاریخی باارزش معمارانه بالا است که باید حفظ شود. به عنوان مثال میراث فرهنگی 

اصفهان اعلام می کند به دلیل اینکه مدیرکل قبلی این اداره اعلام کرده مسجد کازرونی تاریخی نیست ما نمی توانیم 
بگوییم این مسجد تاریخی است این پرسش مطرح می شود چرا باوجود تأکید صاحب نظران و جامعه علمی 

میراث فرهنگی مبنی بر تاریخی بودن مسجد کازرونی، نمی توانید بگویید مسجد تاریخی است؟
وی تأکید کرد: نکته مهم که باید عموم مردم و شــهروندان اصفهان از آن اطلاع داشته باشند این است که هیچ 
مدرک و پروانه ای برای تخریب و نوسازی مسجد کازرونی صادر نشده است و فقط شهرداری منطقه مجوز تعمیر 
برای مسجد صادر کرده است. هیچ دلیلی موجهی وجود ندارد که مسجد سالم تخریب و جای آن مجموعه دیگر 

ساخته شود.

سازمان دهی روشن در معماری مسجد کازرونی
حمیدرضاخوئی، معمار و مدرس گروه معماری دانشکده معماری و شهرسازی دانشگاه شهیدبهشتی که به صورت 
تماس تلفنی در این میزگرد شرکت داشت، گفت: مسجد کازرونی عباس آباد اصفهان سازمان دهی روشنی دارد 
که از سردر و دالان ورودی شروع می شود، به حیاط هشت ونیم هشت می رسد و در دالان دوم ادامه پیدا می کند 

و به شبستان ختم می شود. ازآنجاکه عرض زمین کم است، فضاهای دیگر، فضاهای جانبی خدماتی هستند.
این دکترای معماری تأکید می کند: به نظرم ساختار فضایی مسجد کازرونی عباس آباد اصفهان به گونه ای است که 
آموزه های طراحانه و معمارانه و تاریخی پُراهمیت و پرتأثیری برای معماران و دوست داران فرهنگ و هنر و مهندسی 
اصفهان و ایران و جهان دارد و به ویژه برای آن دسته معماران و اهل فرهنگ کشور که در جستجوی پیوند معماری 
امروز و معماری گذشته هستند، مصداقی بسیار ارزشمند به حساب می آید؛ بنابراین، حیف است که با بی اطلاعی 

و ناشُکری مسجد کازرونی را از دست بدهیم و طبیعتاً باید هر کاری بکنیم که آن را حفظ کنیم.
وی افزود: در مدتی که می خواستند به مسجد آسیب بزنند مردم محله و عده زیادی از نمازگزاران در مقابل این 
اقدام مقاومت کردند. با توجه به اینکه برخی از متولیان مساجد گفته اند که در حال حاضر بسیاری از مساجد رونق 
سابق را ندارد، وقتی که با مسجدی همچون مسجد کازرونی عباس آباد روبه رو می شویم که نمازگزاران به این اندازه 
به آن ارادت دارند و پای حفظش ایستاده اند، باید درک کنیم که این مطلب نشان از رونق یک کانون دینی دارد. 
این واقعیت، سرمایه ای بزرگ برای مسجد کازرونی، محله، متولیان و مخلصان مسجد است و حیف است اگر 

این سرمایه به جا آورده نشود.
مژگان ابراهیمی، معمار و مشاور شهرداری در بافت تاریخی هم با اشاره به مناقشه و کشمکشی که بر سر طرح 
توسعه مسجد کازرونی عباس آباد اصفهان اتفاق افتاده است، اظهار کرد: این امر ناشی از فهم ناقص مسئله و یا 

شاید سوگیری ها و لجبازی هایی است که در این میان شده و متأسفانه این جریان غلط همچنان ادامه دارد.
وی بابیان اینکه مسجد کازرونی یکی از دانه های بافت ارزشمند و البته پراکنده و پاره پاره شهر اصفهان است که 
ساختار گران قدری دارد. افزود: زمانی این مسجد با الگوی بســیار فاخر ایرانی ساخته شده که هم زمان با دوره 
استیلا و سیطره مدرنیسم در معماری بوده است. در آن زمان که موج خروشان مدرنیسم در حال جولان در معماری 
ایرانی بوده، مسجد کازرونی وفادار به الگوی ریشه دار و پیش روی معماری ایرانی طراحی و ساخته شد که این 

خود یک حرکت و مقابله قدرتمند فرهنگی ارزشمند بوده است.

دوشنبه  ۱۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۱

مفاد آراء
6/94 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007003652 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم فاطمه اکبری قهدریجانی فرزند احمدرضا بشماره 
شناسنامه 1830617796 صادره از فلاورجان در یک باب خانه به مساحت 242/86 متر مربع 
پلاک 19 فرعی از 387  اصلی واقع در قهدریجان خریداری  از  مالک رسمی آقای نوروز علی 

اکبری قهدریجانی فرزند عبدالحسين محرزگردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/19   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/03     
م الف: 1783468  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
6/95 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007004010 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای محمد علی ســتاری فرزند منصور بشــماره 
شناسنامه 279 در یک باب ساختمان به مساحت 51/50 متر مربع پلاک 137 فرعی از 385  
اصلی واقع در قهدریجان خریداری  از  مالک رسمی آقای قاسم صفاری قهدریجانی فرزند 

حسنعلی محرزگردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/19   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/03     
م الف: 1783575  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
6/96 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
 برابر راي شماره  140360302007003700 هيات دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای اسماعيل یزدانی گارماسه فرزند نبی اله بشماره 
شناسنامه 2 صادره از فلاورجان  در یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری زراعی  به مساحت 
4724/79 متر مربع پلاک 446  اصلی واقع در اشــترجان خریداری  از  مالک رسمی آقای 

رحمت اله جابری اشترجانی فرزند یداله محرزگردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/19   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/03     
م الف: 1783537  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
6/97 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140360302034006296 مورخ 1403/5/27 هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مجيد صابری زاده 
فرزند رضا بشماره شناسنامه 1853 صادره از کاشان در ششدانگ باب خانه به مساحت 102 
متر مربع مفروز از پلاک 15 اصلی واقع در بخش 2 خریداری از مالک رسمی مع الواسطه از 

موسس خدمات عمران سی الک کاشان  محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاریخ 
انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکيت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/19   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/03     
 م الف: 1783630 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک  کاشان

مفاد آراء
6/98 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره 140360302018000815 مــورخ 1403/04/06 هيــأت اول/دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی  اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آبــاد برخوار تصرفــات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای فرهاد اورنگی فرزند محمد بشــماره شناســنامه 319 نســبت به شــش 
دانگ یک باب خانــه  به مســاحت 220.07 مترمربع از قســمتی از  پــلاک 43 اصلی 
واقع در اصفهان خورزوق خریداری از مالک رســمی بموجب ســند به شــماره 54830 
 مــورخ 1398/09/13 دفتر خانــه 128 خورزوق به نــام متقاضی فرهــاد اورنگی محرز

 گردیده است .
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/06/19   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/03     
م الف : 1780669 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  

فقدان سند مالکیت
6/99 شــماره نامه: 140385602025007422- 1403/06/11 نظر به اینکه اکبر نصر 
آزادانی فرزند محمد طبق گواهی حصر وراثت شماره 269 مورخ 1364/3/11 شعبه هفتم  
دادگاه عمومی یکی از ورثه ملک نصر اصفهانی و ملک نيز طبق گواهی حصر وراثت شماره 
860  مورخ 1368/7/16 شعبه هشتم دادگاه حقوقی اصفهان یکی از ورثه بيگم آغا تاجمير 
ریاحی فرزند خداداد بوده اســت با تسليم دو برگ  استشهاد شــهود شماره 82511 مورخ 
1403/3/30 دفترخانه 25 اصفهان،  مدعی مفقود شــدن سند مالکيت نيم دانگ مشاع از 

ششدانگ پلاک ثبتی شماره  215 فرعی از 5 اصلی واقع در بخش 14 ثبت اصفهان مورد 
ثبت صفحه 451 دفتر 5 فاقد شماره چاپی به نام بيگم آغا تاجمير صادر و تسليم گردیده و 
نامبرده اظهار داشته که سند مالکيت مرقوم در اثر جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور 
سند مالکيت المثنی نموده است. لذا مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 
آئين نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت 
به ملک مرقوم یا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 
ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت یا سند معامله به این اداره تسليم و 
رسيد اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد 
بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد یا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت 
 یا سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 
م الف: 1783644 ابوالفضل شهریاری نائينی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب 

اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/100 شماره نامه: 140385602025006613- 1403/05/24 نظر به اینکه آقای حسن 
مسلوک زاده فرزند غلامرضا طبق گواهی حصر وراثت شماره 3412 مورخ 1397/11/16 
شعبه دهم حصر وراثت اصفهان  یکی از ورثه مرحوم طاهره محققيان گورتانی با تسليم دو 
برگ  استشهاد شهود شــماره 15496 مورخ 1403/4/28 دفترخانه 335 اصفهان،  مدعی 
مفقود شدن سند مالکيت ســيزده و یک پنجم حبه مشاع از 72 حبه  ششدانگ به استثنای 
بهای ثمنيه اعيانی آن از پلاک ثبتی شماره  354  فرعی از 15 اصلی واقع در بخش 14 ثبت 
اصفهان که تحت شماره چاپی 146968  مورد ثبت صفحه 522  دفتر 50 ذیل ثبت 6618  
صادر و تسليم گردیده و نامبرده اظهار داشته که سند مالکيت مرقوم در اثر جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکيت المثنی نموده است. لذا مراتب  به استناد تبصره یک 
اصلاحی ذیل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شــود چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از تاریخ 
انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت یا سند 
معامله به این اداره تسليم و رسيد اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به 
ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد یا در صورت 
اعتراض اصل سند مالکيت یا سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی 
طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1783685 ابوالفضل شهریاری نائينی مدیر واحد ثبتی 

حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/101 شــماره نامه: 140385602025007440- 1403/06/11 نظــر به اینکه آقای 
حسن مسلوک زاده طبق گواهی حصر وراثت شــماره 3412 مورخ 1397/11/16  شعبه 
دهم حصر وراثــت یکی از ورثه مرحــوم طاهره محققيــان گورتانی با تســليم دو برگ  
استشــهاد شــهود شــماره 15495 مورخ 1403/4/28 دفترخانه 335 اصفهان،  مدعی 
مفقود شدن ســند مالکيت هشــت حبه و یک پنجم حبه  مشــاع از 72 حبه  ششدانگ 
به اســتثنای بهای ثمنيه اعيانی پلاک ثبتی شــماره  206  فرعــی از 15 اصلی واقع در 
بخش 14 ثبت اصفهــان که تحت شــماره چاپــی 146960  مورد ثبــت صفحه 588  
دفتر 51 صادر و تســليم گردیده و نامبرده اظهار داشــته که ســند مالکيت مرقوم در اثر 
جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور ســند مالکيت المثنی نموده اســت. لذا مراتب  
 به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئين نامه قانــون ثبت در یک نوبت آگهی 
می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکيت نزد 
خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه 
اصل سند مالکيت یا سند معامله به این اداره تسليم و رسيد اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و 
اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسيد یا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند 
مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1783688 ابوالفضل شهریاری نائينی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/102 شماره نامه: 140385602024006115-  1403/06/15  نظر به اینکه ششدانگ 

پلاک 4908/59  واقع در بخش 5 اصفهان به شــماره چاپی ســند تک برگی به شــماره 
433616 سری الف/ 97  به نام خانم کوکب قربانی سابقه  ثبت و صدور سند مالکيت دارد 
 که مورد ثبت طی سند رهنی به شماره 138786 مورخ 1397/08/09 نزد بانک ملی ایران
 )شعبه دانشگاه آزاد اسلامی واحد خوراسگان اصفهان( دردفترخانه اسناد رسمی شماره 75 
شهر اصفهان استان اصفهان رهن قرار گرفته که سپس نامبرده فوق با ارائه درخواست شماره 
1403/8388 مورخ 1403/05/15 بانضمام دو برگ استشهادیه محلی که امضا شهود آن 
ذیل شماره یکتا 140302155899000434 و رمز تصدیق 482839 مورخ 1403/05/15 
به گواهی دفترخانه اسناد رسمی 152 اصفهان رسيده است مدعی است که سند مالکيتش 
 به علت اسباب کشی مفقود شده  و درخواست صدور المثنی سند مالکيت ملک فوق را نموده  
لذا مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود سند مالکيت 
نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه 
اصل سند مالکيت یا سند معامله به این اداره تسليم و رسيد اخذ نماید تا مراتب صورتجلسه و 
اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسيد یا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند 
مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1783676 شبان رئيس منطقه ثبت 

اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/103 شــماره نامــه: 140385602024005988-  1403/06/11  نظــر بــه اینکه 
 مقدار 1/5 دانگ مشــاع از  ششــدانگ پلاک 4839/947  واقع در بخش 5 اصفهان ذیل
  ثبت 281828 در صفحه 456 دفتر 1498  به شماره چاپی سند تک برگی به شماره 434342 
 ســری د/ 93  به نــام  خانم اشــرف صالح ســابقه  ثبت و صدور ســند مالکيــت دارد  
 سپس به موجب گواهی انحصار وراثت شماره 1402/9405 مورخ 1402/05/21 شعبه 57 
 )حصر وراثت( شــورای حل اختلاف اصفهان فوت نموده و ورثه حيــن الفوتش عبارتند
 فخری علی و احمد شهرت همگی کرمانپور می باشد سپس وراث مذکور با ارائه درخواست 
شــماره 140321702024018613 مورخ 1403/05/20 بانضمام دو برگ استشــهادیه 
 محلی که امضا شــهود آن ذیل شــماره یکتا 140302155799 و رمز تصدیق 911814 
مورخ 1403/04/11 به گواهی دفترخانه اسناد رســمی 23  نجف آباد رسيده است مدعی 
است که سند مالکيت به علت اسباب کشی مفقود شــده  و درخواست صدور المثنی سند 
 سهم الارث  مالکيت ملک فوق را نموده اند  لذا مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل
  ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شــود چنانچه کسی مدعی انجام

 معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود ســند مالکيت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت یا سند معامله 
به این اداره تسليم و رســيد اخذ نماید تا مراتب صورتجلسه و اصل ســند مالکيت به ارائه 
 کننده سند مسترد گردد بدیهی اســت اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد یا در صورت

 اعتراض اصل سند مالکيت یا سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی 
طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1783314 شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک 

جنوب اصفهان
تحديد حدود اختصاصي

6/104 شماره نامه: 140385602033002488- 1403/06/10 چون تمامي ششدانگ 
قطعه بائره معروف پر دلارام تقریبا هشــت من بذر افشــان  پلاک ثبتــي 266  فرعي از 
152- اصلي واقع در نيه جزء بخش 11 نطنز که طبق سوابق و پرونده ثبتي به نام آقاي بهرام 
زمانی مزده فرزند غلام در جریان ثبت ميباشــد و عمليات تحدید حدود قانوني آن به عمل 
نيامده است. اینک بنا به دستور قســمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضاي نامبرده 
تحدید حدود پلاک مرقوم در روز یک شنبه مورخ 1403/07/29  ساعت 10:30 در محل 
شــروع و به عمل خواهد آمد لذا به موجب این آگهي به کليه مجاورین اخطار مي گردد که 
در روز و ســاعت مقرر در این آگهي در محل حضور یابند و اعتراضات مالکين یا مجاورین 
مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظيم صورتمجلس تحدیدي تا سی روز پذیرفته خواهد 
شد.تاریخ انتشار:1403/06/19  م الف: 1784401 رحمت اله شاهدي مدیر واحد ثبتي 

حوزه ثبت ملک نطنز



مدیرکل انتقال خون استان اصفهان:

مردم اصفهان ۲۵ هزار و ۱۹۰ واحد خون در ماه های محرم و 
صفر اهدا کردند

مدیرکل انتقال خون استان اصفهان گفت: مردم این استان ۲۵ هزار و ۱۹۰ واحد خون در ماه های محرم 
و صفر به نیازمندان اهدا کردند. به نقل از روابط عمومی اداره کل انتقال خون اســتان اصفهان، کیان 
دهراب پور در گفت وگویی افزود: در پویش اهدای خون، فرهنگ حسینی، نذر عاشقان، اهدا کنندگان 
از ۱۷ تیرماه تا ۱۴ شــهریور ماه به یکی از ۱۱ مرکز اهدای خون استان اصفهان مراجعه کردند که از این 

تعداد ۲۵ هزار و ۱۹۰ نفر موفق به اهدای خون شدند.
وی ادامه داد: ذخیره خون استان اصفهان در زمان حال ۲ هزار و ۱۳۴ واحد و معادل ۵.۲۹ روز می باشد 

که حداقل استاندارد ذخیره خون به روز، هشت روز است.
مدیرکل انتقال خون استان اصفهان تصریح کرد:در روزهای پایانی شهریور ماه به دلیل بیشتر شدن 
مسافرت ها، احتمال مراجعه کمتر برای اهدای خون وجود دارد اما نیاز بیماران به فرآورده های خونی 
حداقل ثابت می باشد که لازم است اهداکنندگان خون با هر گروه خونی به مراکز اهدای خون استان 

مراجعه کنند تا خللی در خدمت رسانی به بیماران ایجاد نشود.
به گزارش »ایرنا«، ۶۲ مرکز در استان اصفهان از ســازمان انتقال خون، فرآورده های خونی دریافت 
می کنند. بیش از یک هزار  و ۵۰۰ بیمار تالاسمی، بالغ بر یک هزار بیمار هموفیلی و حدود ۲ هزار و ۵۰۰ 
بیمار دیالیزی در این استان به صورت ماهانه و هفتگی نیازمند دریافت خون هستند. ۵۷.۵۹ درصد از 

اهداکنندگان خون در اصفهان مستمر هستند و حداقل دو بار در سال خون اهدا می کنند.

مدیرکل ستاد مدیریت بحران استانداری اصفهان از افزایش حریق کشتزارها 
خبرداد

مصائبِ تابستانِ کم سابقه اصفهان 
مدیرکل ستاد مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به اینکه تابستان امسال از نظر گرما کم سابقه 
بود، گفت: در یک نگاه کلی می توان گفت امسال هم زمان با افزایش دما و رعایت نکردن اصول ایمنی 

از سوی مرتع داران و طبیعت گردان حوادث آتش سوزی بیشتر شد.
منصور شیشه فروش به »ایســنا« توضیح داد: یک فقره حریق در روستای نیسیان واقع در بخش 
برزاوند شهرستان اردستان، به مســاحت ۸۰۰۰ متر در بعدازظهر روز جمعه )۱۶شهریورماه( رخ داد و 
کنترل شد. در ۳۰۰۰ متر از اراضی مرتعی حاشیه جاده  در بخش وردشت شهرستان سمیرم نیز بعدازظهر 
جمعه شاهد حریق بودیم. او ادامه داد: روز جمعه، یک فقره آتش سوزی نیز با اقدام به موقع عوامل 
یگان حفاطت از منابع طبیعی در شهرســتان خوانسار کنترل شــد. اراضی یک باغ واقع در روستای 
تیدجان نیز در آتش سوخت و به همت عوامل محلی مهار و از سرایت آن به مراتع منطقه جلوگیری شد.

این مقام استانداری اصفهان افزود: روز پنجشنبه هفته گذشته ) ۱۵شــهریورماه( نیز عوامل یگان 
حفاظت منابع طبیعی شهرستان فریدن دو مورد حریق را در ۲ هکتار از مراتع روستای چهل خانه مهار 
کردند.  شیشه فروش علت وقوع حوادث فوق را عوامل انسانی اعلام کرد و یادآور شد: وقوع حریق در 
اراضی طبیعی و مرتعی طی سال جاری بارها رخ داده است. به ویژه در روزهای پایانی هفته و تعطیلات 
بیشتر گزارش شده است. در یک نگاه کلی می توان گفت هم زمان با افزایش دما و رعایت نکردن اصول 

ایمنی از سوی مرتع داران و طبیعت گردان حوادث آتش سوزی بیشتر شد.
مدیرکل ســتاد مدیریت بحران اســتانداری اصفهان در تبیین آتش ســوزی های اخیــر افزود: در 
شهریورماه، با وجود کاهش نسبی دما و خنکای صبحگاهی، همچنان بین ۱ تا ۲ درجه دمای هوا نسبت 

به نرمال افزایش داشته است. این روند تا پایان تابستان امسال ادامه دارد.
او با تأکید بر اینکه امسال در مقایسه با سالیان اخیر یکی از گرم ترین تابستان ها را پشت سر گذاشتیم، 
تصریح کرد: تشدید وضعیت گرد و غبار، ناترازی برق و آب، بروز تنش آبی برای اشجار، باغات و فضای 
سبز، همچنین افزایش حریق در پوشش های گیاهی، مرتعی و جنگلی از تأثیرات افزایش دما است.

متخصص بیماری های کودکان در اصفهان با اشاره به گفته های اخیر یکی از ورزشکاران پارالمپیک مطرح کرد؛

واکسن هراسی، تهدیدی برای سلامت عمومی جامعه

اظهارات اخیر درباره واکسیناسیون با تحلیل های دقیق و مستند علمی 
همراه شد به طوری که پزشکان تأکید کردند شایعه ها و اطلاعات نادرست 
می تواند سبب واکسن هراسی و تهدیدی برای سلامت عمومی جامعه 
باشــد. به گزارش »ایرنا«، انتشــار گفته های اخیر یکی از ورزشــکاران 
پارالمپیک مبنی بر اینکه واکســن  فلج اطفال سبب معلولیت وی شده  
است با واکنش  چهره های علمی و جامعه پزشکی مواجه شد؛ موضوعی 
که باعث شــد بار دیگر موضوع واکسیناســیون مورد توجــه قرار گیرد. 
نخستین واکسن در تاریخ پزشکی به »آبله« معروف است که در اوایل 
قرن ۱۹ معرفی شــد؛ »ادوارد جنر«، پزشک انگلیســی در سال ۱۷۹۶ 
نخستین واکســن دنیا را برای پیشــگیری از بیماری آبله کشف کرد که 
پایه گذار علم واکسیناسیون و پیشرفت های بعدی در پیشگیری از ابتلای 
میلیون ها نفر به بسیاری از بیماری ها شد. طبق برخی از اسناد موجود، 
نخستین برنامه  دولت ایران برای واکسیناسیون عمومی به دوران امیرکبیر 
باز می گردد، در آن برنامه مقرر بود کودکان و نوجوانان را آبله کوبی کنند اما 
چند روز پس از آغاز طرح به امیر کبیر خبر دادند که مردم از روی ناآگاهی و 
همچنین به دلیل شایعه پراکنی ها نمی خواهند واکسن بزنند. در دهه های 
بعد، با توجه به پیشرفت های علمی و پزشکی، برنامه های واکسیناسیون 
بیشــتری برای کنترل بیماری های مختلف در ایران اجرا شــد؛ پس از 
پیروزی انقلاب اسلامی با شــکل گیری شبکه های گسترده بهداشتی-

درمانی در کشور و ایجاد ساختارهای لازم، برنامه گسترش ایمن سازی در 
سال ۱۳۶۳ با هدف ایجاد مصونیت فعال در کودکان در برابر بیماری های 
قابل پیشگیری با واکسن شــامل دیفتری، کزاز، سیاه سرفه، سرخک، 
فلج اطفال و ســل آغاز شد. امروزه واکسیناســیون اطفال و کودکان در 

کشورمان با پوشش بالای ۹۵درصدی که در برخی مناطق به ۹۹درصد هم 
می رسد یکی از افتخارات نظام بهداشت و سلامت ایران به شمار می رود 
 و به واســطه آن برخی از بیماری ها مانند فلج اطفال ریشه کن شده اند. 
با این حال در سال های اخیر، شایعه ها و اطلاعات نادرستی درباره واکسن  
و عوارض احتمالی آن و مباحثی با موضوع واکسن ســتیزی در جامعه 
مطرح شده است که این پدیده به ویژه در دوران همه گیری کرونا بر روند 
مبارزه با بیماری  تأثیر گذاشــت. در دوران کرونا برخی واکسن ستیزان 
مدعی شدند که دریافت واکسن کووید۱۹ ســبب بروز عوارضی در بدن 
می شود؛ این شــایعه ها از طریق منابع غیر رســمی و همچنین فضای 
مجازی گسترش یافت و باعث ایجاد نگرانی و سردرگمی در میان برخی 
از مردم شد. محمود نادری، متخصص بیماری های کودکان در اصفهان 
با استناد به داده های علمی و تاریخی و تحلیل اثر منفی واکسن ستیزی 
بر سلامت عمومی به بررســی صحت این قبیل ادعاها پرداخت. نادری 
با تأکید بر اینکه چنین شــایعه هایی می تواند سلامت جامعه را به خطر 
بیندازد، گفت: اطلاع رسانی صحیح و مبتنی بر شواهد علمی در این زمینه 
در جامعه ضروری است. وی به وضعیت بحران شــدید فلج اطفال در 
سال ۱۹۵۲ در ایالات متحده آمریکا اشاره کرد و گفت: آن زمان و پیش از 
شروع واکسیناسیون سراسری ۲۷ هزار مورد ابتلا به فلج اطفال در این 
کشور ثبت شد که درصد کمی از آنها به شکل فلج پیش رونده بروز می کرد، 
این داده ها نشان دهنده ضرورت واکسیناسیون برای کنترل و پیشگیری 
از شیوع این بیماری است. این پزشک متخصص به بیماری های دیگر 
مانند سرخک و تأثیر مثبت واکسیناسیون بر کاهش عوارض ناشی از این 
بیماری ها اشاره کرد و افزود: پیش از واکسیناسیون سراسری، هر سال 

حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار مورد ابتلا به سرخک در کشور ثبت می شد که برخی 
از این موارد به مشکلات جدی به ویژه در زنان باردار منجر می شد اما با آغاز 
واکسیناسیون، این مشکلات به میزان قابل توجهی کاهش یافت و کنترل 
شد. نادری با انتقاد از اظهارات غیرعلمی و شایعه هایی که توسط برخی 
شخصیت ها درباره واکسن مطرح می شود، گفت: این مطالب نادرست به 
سلامت عمومی جامعه آسیب می زند و می تواند تأثیر منفی جدی داشته 
باشد به ویژه زمانی که از طریق رسانه های عمومی منتشر و به نسل های 

جوان تر منتقل شود.

شایعه سازی درباره واکسن سبب تضعیف تلاش های جهانی می شود
این پزشک متخصص افزود: ضد علم بودن و شــایعه های بی پایه در 
مورد واکســن  می تواند به تضعیف تلاش های جهانی بــرای مبارزه با 
بیماری ها و حفظ سلامت عمومی منجر شــود. نادری گفت: در دوران 
همه گیری بیماری کووید۱۹ نیز شاهد تلاش های منسجم برخی افراد 
برای انتشار مطالب بی اساس در مورد واکسن ها بودیم مانند ادعاهایی 
مبنی بر اینکه واکسن  کرونا سبب عقیم شــدن، سرطانزایی یا کاهش 
ســطح ایمنی بدن می شــوند، این شایعات باعث شــد که تعدادی از 
مردم از دریافت واکســن  امتناع کننــد که بر روند مبــارزه با بیماری و 
ســلامت عمومی جامعه تأثیرگذار بود. وی به تلاش های جهانی برای 
واکسیناســیون و کنترل بیماری ها اشــاره کرد و گفت: واکسیناسیون 
باعث ریشه کن شدن بیماری هایی مانند آبله و فلج اطفال شده و کنترل 
بیماری هایی مانند دیفتری و سیاه سرفه را ممکن ساخته است. نادری 
با اشاره به اهمیت واکسیناسیون اضافه کرد: در مناطق دچار بحران مانند 
غزه به دلیل تجاوزها و کشــتارهای بی رحمانه صهیونیست ها، سیستم 
بهداشتی نتوانســته بود به صورت منظم کار خود را انجام دهد و موردی 
از فلج اطفال مشاهده شــد، ســپس با تلاش جهانی، رژیم اشغالگر 
صهیونیست وادار به قبول توقف موقت جنگ برای انجام واکسیناسیون 
فلج اطفال شد. وی افزود: نظام بهداشت و سلامت کشورمان نیز علاوه 
بر واکسیناسیون شهروندان، چندین بار اقدام به اجرای واکسیناسیون 
در برخی از کشورهای همجوار کرد که این کار نیز پسندیده و بجا بود چرا 
که بیماری مرز نمی شناسد، به روش های مختلف وارد کشور می شود 
و سلامت کودکان و شــهروندان را تحت تأثیر قرار می دهد. این پزشک 
متخصص با تأکید بر اهمیت پیروی از شواهد علمی و اطلاعات معتبر 
در مورد واکسیناسیون از چهره های شناخته شده درخواست کرد که از 
ارائه شایعه و اطلاعات نادرست به جامعه اجتناب و به دانش و داده های 

علمی اعتماد کنند تا سلامت عمومی به خطر نیفتد.

اخبار جامعه
دوشنبه  ۱۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۱

محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
گفــت: مبتلایان بــه ام اس علاوه بر مشــکلات 
جســمانی از بعد روانــی، اجتماعــی، اقتصادی 
نیزدچار مشکل هســتند که لازم است به اینها نیز 
توجه شود. شهلا ابوالحسنی درگفت وگو با خبرنگار 
»مهر« با اشــاره به مرکز جامــع درمانی مبتلایان 
به ام اس در بیمارستان کاشــانی اصفهان گفت: 
لازم است جامعه پزشکی بیماری ام اس را برای 
مبتلایان و خانواده آنها به طور دقیق توضیح دهند 
زیرا که اطلاعات ناقص که خودشــان دریافت و یا 
در اینترنت جســتجو می کنند؛ باعث بار روانی بر 

آنها خواهد شد.
وی گفــت: مبتلایان بــه ام اس در طــول درمان 
روندهای مختلفی از سیر بیماری را طی می کنند 
که بیماری خیلی از افرادی درگیر از نوع عود کننده 
بهبود یابنده اســت؛ یعنی یــک دوره هایی عود و 
علائم تشدید می شود و با روندهای درمانی علائم 

برطرف و به حالت قبل برمی گردد.
ابوالحســنی تصریح کرد: اما درصدی از مبتلایان 
نیز به سمت فازهای پیشرونده بروند که یکسری 
ناتوانی هــا برای فــرد ایجاد می شــود و به دنبال 
این ناتوانی ها نیازمند مراقبت هســتند و معمولًا 
مراقبت ها در خانه و توسط اعضای خانواده انجام 

می شود.
وی اظهار کرد: به طور معمول مبتلایان به ام اس با 
پیشرفت بیماری تحت پوشش سازمان بهزیستی 
قرار می گیرند زیرا که روند درمانی برای آنها وجود 
ندارد گرچه یکسری پیشرفت هایی صورت گرفته 

و یکسری داروهایی هم حتی برای این دست از 
بیماران عرضه شده؛ اما خیلی نیازمند مراقبت در 
منزل هســتند که این مراقبت ها توسط مراقبین 

خانوادگی انجام می شود.
این محقق و پژوهشــگر گفت: امروزه با شــیوع 
بیماری ام اس مواجهیم و در حال حاضر درمانی 
برای این بیماری وجود نــدارد که به همین لحاظ 
طرح »بررســی تأثیر مراقبت در منزل از بیماران 
مبتلا به ام اس تحت پوشــش سازمان بهزیستی 
اســتان اصفهان بر بار مراقبتــی و کیفیت زندگی 
مراقبین این بیمــاران« در اولویــت برنامه های 

پژوهشی قرار گرفت.
این محقق و پژوهشــگر دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهــان اعلام کرد: آمــوزش مراقبــت در منزل 
توانســت بار مراقبتی مراقبین را کم کند و کیفیت 
زندگی آنها و بیمــاران را ارتقا دهد امــا در نهایت 
تفاوت آمــاری معنی داری بیــن دو گروه گزارش 
نشــد که این عدم تفاوت معنی داری به این دلیل 
بود که مداخله دیگری نداشتیم و به نظر لازم است 

مداخلات را ادامه می دادیم. ابوالحسنی در ارتباط 
با یکی از مشــکلات که ترس از بیمــاری ام اس 
و اینکه افــراد آن را معادل با ناتوانی و وابســتگی 
می دانند؛ اظهار کرد: حدود ۸۰ درصد نوع عود کننده 
بهبود یابنده هستند و می توانند روال زندگی عادی 

را داشته باشند.
وی در ادامه درباره طرح دیگری با عنوان »بررسی 
ارتبــاط حمایــت اجتماعــی درک شــده با خود 
مدیریتی بیماران مبتلا بــه ام اس مراجعه کننده 
به بیمارســتان منتخب دانشــگاه علوم پزشکی 
اصفهان در سال ۱۳۹۸ )بیمارستان کاشانی(« نیز 
گفت: یک مطالعه مقطعی روی ۲۱۲ بیمار مراجعه 
کننده به بیمارســتان کاشــانی بود ودر این رابطه 
پرسشــنامه های حمایت اجتماعی تکمیل شــد. 
آنالیزها نشــان داد حمایت اجتماعی درک شده 
می تواند روی خود مدیریتی تأثیر بسزایی داشته 
باشد و یک بیمار مبتلا به ام اس نیاز دارد از طرف 
جامعه و خانواده و دوســتان حمایت شود و این 

روی خود مدیریتی بیمار تأثیر دارد.
پژوهشگر دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان گفت: 
نتایج نشــان داد خود مدیریتی در افــراد دارای 
تحصیلات دانشــگاهی بالاتر از سایر افراد است و 
علاوه براین حمایت اجتماعی درک شده در زن ها 
بالاتر از مردها بود همچنین حمایت اجتماعی در 

افراد متأهل نیز بالاتر گزارش شد.
ابوالحسنی عنوان کرد: در نتیجه لازم است تیمی 
داشته باشیم که شــرایط بیمار را در نظر بگیرند و 

مراقبت خودشان را انجام دهند.

محقق و پژوهشگر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان عنوان کرد؛

تحمیل مشکلات اقتصادی و اجتماعی بر مبتلایان به ام اس

هوای اصفهان رو به خنکی می رود
کارشناس اداره کل هواشناسی استان اصفهان با اشاره به تداوم افزایش سرعت وزش باد، خیزش 
گردوخاک و کاهش کیفیت هوا در نواحی شرقی و مرکزی استان از کاهش یک تا ۲ درجه ای دمای 
هوا خبر داد. مینا معتمدی در گفت وگو بــا خبرنگار »ایمنا« درباره پیش بینی وضعیت جوی هوای 
استان اصفهان اظهارکرد: کمینه دمای هوا طی ساعات آینده در بیشتر مناطق استان اصفهان یک تا 
۲ درجه کاهش خواهد داشت و بیشینه دمای هوای کلان شهر اصفهان در گرم ترین ساعات به ۳۷ 

درجه سانتی گراد می رسد.

روند افزایشی دمای صبحگاهی تا پایان شهریور در اصفهان 
تداوم دارد

مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان گفت: به رغم کاهش نســبی دما و خنکای هوا، طی 
روزهای اخیر دمای صبحگاهی یک تا ۲ درجه نســبت به نرمال در این ماه افزایش داشته و چنین 

روندی تا پایان شهریور تداوم خواهد داشت.
منصور شیشــه فروش در گفت وگو با »ایمنا«، با بیان اینکه تابستان ســال جاری گرم ترین فصل 
گرم طی سنوات اخیر گزارش شده است، اظهار کرد: تشدید شــرایط گردوغبار، ناترازی برق و آب، 
بروز تنش آبی برای اشجار، باغات و فضای سبز و افزایش حریق در پوشش های گیاهی، مرتعی و 
جنگلی از تأثیرات افزایش دما است. وی با اشاره به اینکه افزایش دمای بی سابقه طی تیر و مرداد 
ماه سال جاری و کمبود جدی منابع آب سبب خزان در تابستان و برگ ریزان در درختان شهر اصفهان 
و شهرهای در مسیر زاینده رود شده اســت، افزود: جلوگیری از هرگونه هدر رفت آب از شبکه های 
فرسوده آب شــرب و فضای ســبز در اماکن عمومی، پارک ها، ادارات و صنوف با توجه به موقع به 

شبکه ها و رفع نواقص ضروری است .
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان اینکه برای حفظ سلامت عموم دستورالعمل های 
خود مراقبتی و بهداشــتی در برابر گرما زدگی ابلاغ شده اســت، گفت: ممنوعیت انجام ورزش و 
فعالیت های بدنی در فضای باز و در معرض هوای گرم و آفتابی، انجام امور در ساعات اولیه صبح و 
کاهش سفرهای غیر ضرور در ساعات پیک گرما و اســتفاده از لوازم حفاظت فردی در برابر تابش 

آفتاب و اشعه فرابنفش توصیه شده است.

گردهمایی پیشگیری از آسیب های جسمی، روانی و معنوی 
در اصفهان

نخستین گردهمایی علمی »مسئولیت فرهنگی در زمینه پیشگیری از آسیب های جسمی، روانی 
و معنوی« در اصفهان آغاز به کار کرد.

به گزارش خبرگزاری صدا و سیما،  گردهمایی سراسری »مسئولیت فرهنگی در زمینه پیشگیری از 
آسیب های جسمی، روانی و معنوی« با تمرکز بر هزار روز اول زندگی، به میزبانی خانه نهج البلاغه 
 اصفهان و بــا همکاری دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان و جمعــی از نیکوکاران در بیمارســتان 

زهرای مرضیه)س( کار خود را شروع کرد.
بشیر خالقی پور، دبیر علمی این گردهمایی گفت: در این برنامه که به مدت سه روز برگزار می شود 
۷۰ فعال عرصه مادر و کــودک حضور دارند. خالقی پور با اشــاره به غفلــت از دوران ۱۰۰۰ روزه تولد 
 که می تواند ریشه بســیاری از این مشــکلات باشــد، افزود: در این هزار روز که با تسامح شامل 
چهار ماه قبل از دوران بارداری، ۹ ماه دوران جنینی و دو ســال دوران شیرخوارگی است، ۸۵ تا ۹۰ 
درصد نورون های مغز شکل می گیرد. این در حالی است که از دو تا پنج سالگی کودک، فقط ۵ درصد 
 دیگر و از پنج تا ۱۴ سالگی، ۵ درصد باقیمانده تشکیل می شــود و بعد از ۱۴ سالگی، ساختار مغز 

شکل نهایی خود را پیدا می کند.

خبر روزبا مسئولان

آغاز سرشماری تابستانه 
حیات وحش در ۴۸ نقطه 

پارک ملی قمیشلو 
رئیس اداره حفاظت و مدیریت حیات وحش 
محیط زیست استان اصفهان از اجرایی شدن 
سرشماری تابستانه حیات وحش شاخص 
پارک ملی و پناهگاه حیات وحش قمیشــلو 

خبر داد. 
مریم امیــدی در گفت وگــو با »ایمنــا«، با 
بیان اینکه امســال بــه منظور مقایســه در 
سرشــماری های پاییزه در فصل تابســتان، 
سرشماری تابســتانه حیات وحش مناطق 
حیات وحش پارک ملی قمیشــلو اجرا شد، 
اظهار کــرد: مباحث بــرآورد جمعیت حیات 
وحــش بــه ویــژه در گونه های شــاخص 
علف خوارهای منطقه از قبیل قوچ، میش، کل، 
بز و آهو درواقع پایداری اکوسیستم و منطقه 
را نشــان می دهد. وی درباره اینکه هرساله 
در فصول پاییز و زمستان سرشماری حیات 
وحش شــاخص در مناطق چهارگانه محیط 
زیست استان اصفهان اجرا می شود، افزود: 
هرچه جمعیت پویاتر، تعداد جمعیت بره ها 
بیشتر و سرحال تر باشد و نســبت به دوران 
سرشماری گذشته با افزایش ازدحام مواجه 
باشیم، نشان دهنده این است که آن زیستگاه 
در سلامت و وضعیت مناسب تری قرار دارد. 
امیدی گفت: برنامه سرشــماری تابســتانه 
کمک می کند که یک برآورد و مقایســه ای از 
جمعیت حیات وحش به ویژه پس از زایمان 

در فصل بهار داشته باشیم. 
رئیس پارک ملی و پناهــگاه حیات وحش 
قمیشلو نیز با اشاره به همکاری بیش از ۸۰ نفر 
از همکاران و همیاران محیط زیست در عملیات 
سرشماری تابستانه، گفت: این سرشماری در 
۴۸ نقطه از آبشــخورها، پارک ملی و پناهگاه 
منطقه قمیشــلو در حال انجام است. مهران 
صادق زاده افزود: با استقرار عوامل سرشماری 
در محل چشــمه ها و آبشــخورهای منطقه 
قمیشلو شــمارش حیات وحش بر اساس 
تعداد جمعیت گله، تعداد نر و ماده و شــمار 
بره ها که برای آب خوردن می آیند، انجام و در 

پایان نتایج سرشماری مشخص می شود.

رئیس پلیس فتای استان اصفهان در مورد تبلیغات در فضای مجازی مبنی بر انتخاب رشــته و ادامه تحصیل در دانشگاه های معتبر به شرکت کنندگان کنکور 
۱۴۰۳ هشدار داد.

به نقل از پایگاه اطلاع رسانی پلیس، سیدمصطفی مرتضوی اظهار کرد: همزمان با اعلام نتایج کنکور سراسری سال ۱۴۰۳ و مهلت تعیین شده در خصوص انتخاب 
رشته دانشگاهی تبلیغات متعددی در فضای مجازی مبنی بر ارائه مشاوره های تحصیلی توسط مؤسسات مجاز و صاحب اعتبار در جریان است.

وی افزود: افراد شیاد با سوءاستفاده از نام اشخاص حقیقی، حقوقی و مؤسسات مجاز و انتصاب خود به صورت جعلی به سازمان سنجش با فریب متقاضیان 
کنکور مبنی بر قبولی تضمینی در انتخاب رشــته از آنها کلاهبرداری می کنند و لازم به ذکر اســت کلاهبرداران در این حوزه هیچ گونه مدرک تحصیلی و هیچ گونه 

تخصصی در حوزه انتخاب رشته های دانشگاهی ندارند و این اقدام این اشخاص به قصد کلاهبرداری است.
رئیس پلیس فتای استان اصفهان ادامه داد: داوطلبان مجاز انتخاب رشته کنکور سراسری سال ۱۴۰۳ به هیچ عنوان به تبلیغات فریبنده منتشر شده در فضای 

مجازی توجه نکنند و در صورت نیاز به مشاوره تنها از طریق مؤسسات قانونی و مجاز و صاحب اعتبار اقدام کنند.
مرتضوی خاطرنشان کرد: عموم مردم می توانند در صورت مشاهده موارد مجرمانه و مشکوک، موارد را از طریق سرشماره ۰۹۶۳۸۰ با پلیس فتا سراسر کشور در 

میان بگذارند.

مراقب ترفند جدید مجرمان سایبری با موضوع انتخاب رشته کنکور باشید



پاراوزنه بردار ایران پس از ناکامی در دســته 97 کیلوگرم بازی های پارالمپیک پاریس اظهار کرد: وقتی نخواهد بشود، نمی شود. چیزی کم نگذاشتم و صدم را 
گذاشتم اما نشد که نشد و تنها شرمندگی برای من باقی ماند. به گزارش »فارس«، حامد صلحی پور با اشاره به سطح بالای رقابت دسته 97 کیلوگرم گفت: رقابت 
بسیار سنگین بود و دیدید که 3 بار رکورد پارالمپیک و یک بار رکورد جهان شکسته شد. حریفان بسیار قدر بودند. با توجه به شرایط من برای برنز رقابت می کردم و 
به وزنه 230 کیلو در تمرینات نزدیک شده بودم. امید داشتم که پارالمپیک اوج آمادگی ام باشد و بتوانم این وزنه را بزنم و برای رسیدن به این وزنه و آمادگی چیزی 
کم نگذاشتم اما نشد. صلحی درباره عدم مهار وزنه 226 کیلوگرم در حرکت دوم بیان کرد: حرکت اول بسیار سبک بود که در جدول وارد شدم اما برای حرکت دوم 
فشار وزنه بالا رفت و احساس می کنم چون سرد شدم، نتوانستم آن را مهار کنم. ریلکس بودم و هیچ استرسی نداشتم. وی گفت: قصد داشتم در پایان مسابقه 

از دنیای قهرمانی خداحافظی کنم اما حسین توکلی اجازه نداد.

پاراوزنه بردار ایران: صدم را گذاشتم اما نشد که نشد

بارسلونا اشک مهاجم برزیلی را در آورد
ویتور روکه پس از هفت ماه از انتقال 30 میلیون یورویی به بارســلونا، در نقل و انتقالات تابستان 
2024 این تیم را به شــکل قرضی و به مقصد رئــال بتیس ترک کرد. به گــزارش »خبرآنلاین«، 
این بازیکن 19 ســاله در مصاحبه با آاس ادعا کرده است که او هم مانند بســیاری از هواداران از 
برخورد باشگاه بارسلونا با خودش گیج شده است. این مهاجم برزیلی گفت: »دوران سختی بود. 
فرصت هایی به من داده شــد اما نه آن گونه که تصور می کردم. فکر می کردم که همه چیز متفاوت 
خواهد بود، چه در برخورد، چه در نحوه بازی و چه در نحوه صحبت کردن با من از سوی هیئت مدیره. 
اما هرچه که بود، تمام شد. اکنون تمرکز من روی بتیس است. به خاطر فرصت بازی برای تیم ملی 
)زیر 20 سال( سپاسگزار خداوند هستم.« ویتور روکه یک بار یکی از جلسات تمرینی بارسلونا را با 
چشمان گریان به پایان رساند. او در این مورد گفت: »گاهی اوقات دیگران اتفاقات درون باشگاه 
را نمی بینند و نمی دانند آدم ها چگونه با هم رفتار می کننــد. زمان هایی هم پیش  می آید که ذهن 
من طاقت اتفاقاتی که رخ می دهد را ندارد اما تلاش می کنــم روی جنبه روانی خودم کار کنم. اما 
باور کنید سخت است. خبرنگاران درکی از شرایط خارج از زمین ندارند.« انتقال ویتور روکه به رئال 
بتیس پس از این رخ داد که هانســی فلیک هم مانند ژاوی، تصمیم گرفت تیم نیازی به او ندارد. 

روکه کمتر از 300 دقیقه برای بارسلونا بازی کرد و 2 گل طی 16 بازی به ثبت رساند.

خبر خوشحال کننده ترکیه به رئال مادرید
مصدومیتی که آردا گولر در بازی برای تیم ملی ترکیه داشت، به نظر نمی رسد جدی باشد و این خبر 
خوبی برای رئال است. »مارکا« نوشت که این موضوع پس از تست های پزشکی روی ساق پای 
گولر تأیید شده است. ضربه شوک آور بود و او با درد روی زمین افتاد و لنگ لنگان تعویض شد اما 
در نهایت مشخص شد که ضربه جزیی بوده و گولر در تیم ملی باقی می ماند و حتی روز دوشنبه در 
دیدار بعدی مقابل ایسلند نیز شانس بازی خواهد داشت. خبر خوب برای رئال که هفته سیاهی 
را از نظر اخبار مصدومیت پشت سر می گذارد. به نقل از »ورزش سه«، گولر در دقایق پایانی بازی 
ولز-ترکیه مجبور شد از زمین بیرون برود. ضربه سختی به او وارد شد و به زمین افتاد. روی نیمکت 
نیز کیسه یخی روی ساق پایش گذاشته بود و به نظر مشکلش جدی می رسید؛ ولی خوشبختانه 

او مشکل خاصی ندارد تا کارلو آنچلوتی و رئال مادرید نفسی به راحتی بکشند.

موسیالا: می توانستیم کل شب بازی کنیم و گل بزنیم!
جمال موســیالا، ســتاره تیم ملی آلمان می گوید آنها اعتمادبه نفس زیادی به دست آورده اند و 
باید آن را برای بازی های بعدی حفظ کنند. به گزارش »ورزش سه«، تیم ملی آلمان در چارچوب 
مسابقات لیگ ملت های اروپا در دیداری خانگی به مصاف تیم ملی مجارستان رفت و با نتیجه 
قاطع 5 بر صفر به پیروزی رسید. ژرمن ها با نمایشی درخشــان از ابتدا تا انتها، توانستند کنترل 
بازی را در دســت بگیرند و با گل های متعدد، پیروزی شــیرینی را رقم بزننــد. نمایش عالی و 
هماهنگی بین بازیکنان، به ویژه جمال موسیالا، نقش کلیدی در این پیروزی داشت. موسیالا در 
نشست خبری اش درباره اینکه آیا این بهترین عملکرد فردی او برای تیم ملی آلمان بود، گفت: 
»شاید، حتی اگر احســاس کنم که نمایش کلی من می توانست بهتر باشد اما به نظرم از بهترین 
نمایش هایم بود. خوب است که گل های زیادی بزنیم اما مهم این اســت که ما بازی را بردیم و 
اکنون می توانیم به بازی روز سه شنبه فکر کنیم.« موســیالا ادامه داد: »مهم است که شادی ای 
که در یورو داشتیم را حفظ کنیم. ما 20 بازی تا جام جهانی داریم. باید از هر بازی استفاده کنیم. 
ما چهار بازیکن کلیدی را از دست دادیم، بنابراین باید شیمی تیم و ارتباط بین بازیکنان را تقویت 
کنیم.« او افزود: »بازی کردن با فلورین بسیار لذت بخش بود. همیشه بازی با فلورین لذت بخش 
است. بعد از 1-2 گل ریتم خود را پیدا کردیم و با آن اعتماد به نفس می توانستیم تمام شب بازی 

کنیم و گل بزنیم.«

خبر روز

کاپیتان تیم ملی ایران در 
آستانه تاریخ سازی 

کاپیتان تیم ملی فوتســال ایران در آســتانه 
شکســتن رکورد فالکائوی برزیلــی و تاریخ 
ســازی در جام جهانی قــرار دارد. به گزارش 
»مهر«، جام جهانی 2024 فوتسال ازبکستان 
از روز شنبه آینده) 24 شهریور( با حضور 24 
تیم برتر جهان به میزبانی کشــور ازبکستان 
برگزار خواهد شد و شاگردان وحید شمسایی 
در مرحله گروهی با فرانسه، ونزوئلا و گواتمالا 
هم گروه هســتند. علی اصغر حســن زاده، 
کاپیتان تیم ملی ایران که تجربه حضور در پنج 
دوره جام جهانی را در کارنامــه دارد و یکی از 
14 بازیکن وحید شمسایی در این مسابقات 
است در آستانه دستیابی به یک رکورد تاریخی 
قرار دارد. در 9 دوره ای که جام جهانی فوتسال 
برگزار شده است حسن زاده، فالکائوی برزیلی 
و کریســتین بوروتو آرژانتینی با پنج حضور، 
بیشــترین تجربه را در این مسابقات دارند و 
حســن زاده و بورتو این فرصت را دارند که با 
حضور در ازبکســتان بتوانند با شــش دوره 
حضــور، از فالکائو عبور کنند و نــام خود را در 
تاریخ این بازی ها جاودانه ســازند. علاوه بر 
این، در بین 336 بازیکن حاضر در جام جهانی 
2024، کریستین بوروتو و علی حسن زاده با 
13 گل، بازیکنانی هستند که بیشترین گل را 
در تاریخ جام جهانی به ثبت رسانده اند و این 
فرصت را دارند که با گلزنی در این دوره، رکورد 
خود را بهبود ببخشــند.  دراین دوره از بازی ها 
336 بازیکن در قالب 24 تیم حضور دارند که 
در تیم ها و لیگ های مختلفی بازی می کنند. 
در میان این بازیکنــان، 39 بازیکن در لالیگا 
اسپانیا بازی می کنند که موجب می شود لالیگا 
بیشــترین ســهم را در میان تمام لیگ های 

جهان داشــته باشد. اما 
لیــگ برتر فوتســال 
ایران از این منظر با 18 

بازیکــن در رده 
دوم قرار دارد.

فوتبال جهان

عکس خبر

نصب صندلی های 
طبقه دوم ورزشگاه 

آزادی 
با اتمــام مقاوم ســازی ضلع غربی 
طبقه دوم ورزشــگاه آزادی، نصب 
صندلی هــای جدیــد ایــن بخش 
آغاز شــد. مراحل تولید و نصب این 
صندلی ها همزمان با عملیات مقاوم 
سازی ورزشگاه آزادی در حال انجام 

است.

سرپرســت تیــم پارادوومیدانــی ایــران دربــاره 
دیسکالیفه شــدن ملی پوش رشــته پرتاب نیزه 
کلاس f41 ایران در بازی هــای پارالمپیک پاریس 
گفت: صادق بیت سیاح کار بزرگی انجام داد و موفق 
شد رکورد پارالمپیک را بشــکند و قهرمان شود. به 
گزارش »ورزش سه«، علی اصغر هادی زاده افزود: 
متأســفانه او در حین این رقابت یکــی دو حرکت 
اضافی و خارج از عرف انجــام داد. یک حرکت در 
زمان رکوردشکنی اش بود که این حرکت از نظر داور 
غیرورزشــی تلقی شــد و به او کارت زرد دادند. در 
پایان مسابقه نیز بعد از آنکه قهرمانی او اعلام شد، 
او بدون اطلاع مربی و سرپرست، پرچمی را از کیف 
ورزشــی اش خارج کرد. ما حتــی پرچم جمهوری 
اسلامی ایران را به ورزشــکار نمی دهیم تا به داخل 

ورزشگاه ببرد و خودمان پرچم ایران را از روی سکوها 
به بچه ها می دهیم، اما بیت سیاح به دلایل اعتقادی 
و باتوجه به باورهای دینی اش و عشــق و علاقه به 
حضرت ام البنین)ع(، پرچمی مزین به نام این بانو 
نشــان داد که این حرکت را نیز یک حرکت خلاف 
مقررات ورزشی تلقی کردند و کارت زرد دوم و قرمز را 
به بیت سیاح نشان دادند. ما حتی متوجه این کارت 
زرد دوم نشدیم، اما زمانی که بیرون آمدیم، متوجه 
شدیم که دیسکالیفه شده است. وی گفت: بلافاصله 
اعتراض رسمی خودمان را اعلام کردیم و مسئولان 
برگزاری هم فیلم ها را به ما نشــان دادند. ما سعی 
کردیم این اتفاق را توجیه کنیم، اما مورد قبول قرار 
نگرفت و اعتراض ما رد شد. ما باز هم پیگیری کردیم 
و حتی مراسم اهدای مدال را به تأخیر انداختیم. ما 

درخواستی را به هیئت ژوری دادیم و همه اعضای 
این هیئت اعتراض ما را قبــول نکردند و این مدال 
از ما گرفته شد. ستاد ما هم یک سری حرکات را از 
طریق کمیته بین المللی پارالمپیک انجام می دهد تا 
اگر امکانش باشد، در این فرصت کوتاه باقیمانده، 
تغییر در این روند داده شــود، اما بــه نظرم باتوجه 
به اینکه هیئت ژوری رأی قاطع داده اســت، حتی 
اعضای این هیئت نظر کمیته بین المللی پارالمپیک 

را هم نمی پذیرند.

ملی پوش ایرانی با 2 حرکت دیسکالیفه شد!

 با اینکه همچنان به بازی تیم ملی انتقاد داریم اما همصدا با ملی پوشان بر این باوریم:

یک ملت، یک ضربان 

4 روز از برتری یک بر صفــر ایران در برابر  مرضیه غفاریان
قرقیزستان گذشته و تنها یک روز دیگر تا 
دومین خوان شاگردان ژنرال در رقابت های مقدماتی جام جهانی 2026 
)آسیا( باقی مانده اما همچنان تحلیل عملکرد ملی پوشان در بازی اول 
نقل محافل فوتبالی کشورمان است. چمن ورزشگاه فولادشهر هم مانند 
ترجیع، ترجیع بند انتقادات یا دفاعیه ها از بازی تیم امیرخان را در روز 
پنجشنبه گذشته را به هم وصل می کند. حامیان قلعه نویی و سربازانش 
در باب افتضاح بودن این زمین ناله وامصیبتا ســرداده و منتقدان هم 
معتقدند که چمن ورزشگاه اگرچه خوب نبوده اما آنچنان هم در  کیفیت 

بازی تیم ملی تأثیر گذار نبوده است.
جلال چراغپور، یکی از کارشناســان فوتبال ایران است که پیش از این 
هم  تیر انتقاداتش را به سمت امیر درباره عملکردش در رأس تیم ملی 
شلیک کرده، چراغپور اگرچه معتقد اســت یکی از مواردی که از لحاظ 
تکنیکی روی شــخصیت بازیکنان و پاس کاری و کیفیت بازی آنها اثر 
می گذارد، چمن است اما با بی ارتباط دانستن سیستم و تعویض های 
غلط تیم ملی به خرابی چمن، تأکید می کند تأثیر پارامترهای غیرمرتبط 
با چمن هم روی نحوه بازی و نتیجه ای که به دســت آمد، نباید نادیده 
گرفته شود. این در حالی است که مدافعان امیر بر این باورند که کیفیت 

چمن فولادشــهر با توجه به تکنیک بازی یوزهــای ایرانی که بر خلاف 
قرقیزها سعی داشــتند روی زمین بازی کنند و خط به خط به محوطه 
جریمه حریف برسند ورق را تا حدی به نفع مهمان برگرداند چراکه این 
تیم با روی آوردن به بازی هوایی، توپ را از خط دفاع به مهاجمان خود 

می رساند و خرابیِ زمین هیچ تأثیری روی عملکرد آنها نداشت.
اما در این میان سئوالی که پیش می آید این است که آیا پرافتخارترین 
مربی لیگ برتر که بارها و بارها تیم های تحت هدایت خود در بالاترین 
سطح رقابت های باشگاهی فوتبال ایران را روی زمین هایی به مراتب 
بدتر از فولادشهری که به ســطح A فیفا رسیده، به میدان فرستاده و از 
قضا کارنامه پرباری هم در نتیجه گیری در این میادین به دست آورده 
نمی توانست سیستم بازی تیمش را در این نبرد نه چندان دشوار تغییر 
دهد؟ آیا برای امیر خان که در بین شاگردانش سرزنان قهاری داشت، 
دعوت کردن از هافبک هایی که با پاس هــای بلند و دقیق خود توپ را 
به محوطه جریمه حریف برسانند و مهاجمان زهردار تیم ملی را تغزیه 

کنند کار دشواری بود؟ 
قبول که ملی پوشــان ایرانی خوان نخســت را با پیروزی پشــت سر 
گذاشتند؛ اما آیا نمی شد حریفی چون قرقیزستان را با بازی تماشایی 
و هجومی تری پشت سرگذاشت تا با به ثمر رساندن گل های بیشتر در 

این دیدار هم گام اول را محکم تر برداشت، هم دل فوتبالدوستان ایرانی 
را با تیم »همدل و متحد« امیر یکدل کرد و هم مهر خاموشــی بر زبان 
منتقدان او زد؟ بهتر نیست سرمربی کارکشــته تیم ملی به جای آنکه 
همه منتقدان را با چوب دشــمن و بخیل بودن براند، برای یکبار هم که 
شــده کمی روی نظرات آنها تأمل کند. پربیراه نیست اگر بگوییم وقت 
آن رسیده ژنرال در کنار  اصرار بر اصلاح موی ملی پوشان قدری هم به 
اصلاح تفکرات خود بیاندیشــد. مگر نه اینکه او پیش از این با اشاره به 
اینکه به دنبال »تغییر نگرش« در تیم ملی است مدعی شده بود حاضر 
است »هزینه« آن را هم بپردازد؟ بدون شک اگر قلعه نویی بپذیرد همه 
فوتبالدوستان ایرانی چه آنها که با تیغ تیز انتقاداتشان همواره او را نشانه 
می گیرند و چه آنها که بی چون و چرا و فــارغ از هر نتیجه ای از ژنرال و 
حتی اشتباهات او حمایت می کنند، همه دلشان برای ایران و یوزهای 
ایرانی می تپد؛ گیریم در جبهه هایی متفاوت. بهترین شاهد بر این مدعا 
هم اینکه تمامی آن تماشاگرانی که در ورزشگاه فولادشهر و در آخرین 
دقایق بازی شاگردان امیر در برابر قرقیزســتان علیه او شعارسردادند 
ساعت ها پیش از شــروع مســابقه و تا زمانی که از بازی ملی پوشان 
دلسرد نشده بودند یکصدا تیم ملی محبوب خود را تشویق می کردند. ما 

همه به »یک ملت، یک ضربان« ایمان راسخ داریم.

ستاره اهل موریتانی جانشین نیازمند شد!
به نظر می رسد مهاجم خارجی و جدید تیم سپاهان برای آغاز یک چالش جدید در فوتبال ایران به 

آمادگی رسیده است. 
به گزارش »ورزش سه«، در روزهای تعطیلی مسابقات لیگ برتر به دلیل برگزاری مسابقات ملی، 
تمرینات تیم سپاهان با جدیت خاص خود دنبال می شود و در شرایطی که تیم سپاهان بیشترین 
تعداد ملی پوش را در اردوی شاگردان امیر قلعه  نویی دارد، وضعیت تمرین آنها بسیار متفاوت است. 
در یکی از عکس های تازه منتشر شده توسط رسانه رسمی این باشگاه، ابوبکار کامارا، مهاجم اهل 
موریتانی که به تازگی با سپاهان قرارداد امضا کرده، مشغول مهار توپ است تا به نوعی جای خالی 
پیام نیازمند را پر کرده باشد. حضور کامارای 29 ســاله و باتجربه در کنار دابو و اندونزی قطعاً برای 
تیم مورایس اتفاق ویژه ای محسوب می شود و مهاجمی که سابقه حضور در فولهام و لیگ جزیره را 
دارد، حالا مشخصاً برای شروع یک ماجراجویی جدید در فوتبال ایران آماده به نظر می رسد. در واقع 
مهاجم جدید سپاهان نخستین جلسه تمرینی خودش را روز پنجشنبه سپری کرده و رفته رفته با 
حضور در کمپ تمرینات اصفهانی ها سعی دارد به هماهنگی لازم برای حضور در مسابقات لیگ برتر 
برسد تا در وضعیتی که ســپاهان به زودی باید در لیگ برتر و سطح دوم لیگ قهرمانان آسیا بازی 

کند، خودش را به سطح مطلوب مورایس برساند و برای این تیم به میدان برود.

مهاجم ایرانی و یک چالش جدید در لیگ بلژیک
مهاجم آلمانی-ایرانی به صورت قرضی تا پایان فصل به تیم استاندارد لیژ بلژیک پیوست تا برای این 
تیم بازی کند. به گزارش »ورزش سه«، با اعلام رسمی باشگاه استاندارد لیژ بلژیک، دنیس اکرت 
مهاجم آلمانی-ایرانی تیم یونیون سن ژیلوا با امضای قراردادی قرضی به این تیم پیوست تا فصل 

جدید را در این تیم و تحت هدایت ایوان لکو بگذراند. 
در واقع اکرت که در شروع فصل جدید، در بازی های آغازین لیگ بلژیک به صورت ثابت در ترکیب 
این تیم قرار گرفت، نتوانســت انتظارات ســرمربی این تیم را جلب کند و مدیریت باشگاه یونیون 
سن ژیلوا در راستای درخواست کادرفنی این تیم تصمیم گرفت او را در لیست مازاد قرار دهد. اکرت 
در هفته دوم حتی مقابل دندر برای تیم سابقش گل زد اما به هر ترتیب حالا بازیکن استاندارد لیژ 

خواهد بود و در تیمی بازی خواهد کرد که پیش از او رضا قوچان     نژاد در ســال 2014 
پیراهنش را پوشیده بود. دنیس اکرت در ژانویه ســال 1997 در بُن آلمان به دنیا 
آماده است و اکنون 27 سال سن دارد. مادر او اسپانیایی بوده و پدر اکرت آلمانی-

ایرانی اســت. اکرت برادرزاده بازیگر معروف ســینما و تلویزیون، 
یعنی آناهیتا درگاهی محسوب می شــود. اکرت در پست مهاجم 

بازی می کند و بازیکن بسیار زهرداری است. دنیس سابقه بازی در 
تیم های مونشن گلادباخ و سلتاویگو را در کارنامه خود دارد. اکرت همچنین 
در مقطعــی به تیم ملی زیر 19 ســاله های آلمان هم دعوت شــده و برای 
ژرمن ها یک بازی انجام داده اســت. دنیس اکرت اکنون در تیم یونیون 
سن ژیل بلژیک حضور دارد و در این فصل موفق شده 11 گل برای این تیم 
به ثمر برســاند که یکی از گل های اکرت هم در لیگ کنفرانس اروپا ثبت 
شده است. او در زمان کارلوس کی روش قرار بود به تیم ملی دعوت شود 

اما با توجه به آمادگی مهدی طارمی و سردار آزمون این اتفاق رخ نداد. 
اکرت در چند سال اخیر بارها اعلام کرده علاقه دارد برای تیم ملی 

ایران بازی کند اما قلعه نویی تا به امروز این بازیکن را برای حضور 
در اردوی تیم ملی دعوت نکرده است. با این حال او ادامه فصل 

را با استاندارد لیژ تیم رتبه هشتم این لیگ دنبال خواهد کرد 
و امیدوار اســت تا بتواند در تیم جدیدش توانایی های فنی 

خودش را نشان دهد.

مستطیل سبز

بهتر نیست ســرمربی کارکشــته تیم ملی به جای آنکه همه 
منتقدان را با چوب دشمن و بخیل بودن براند، برای یکبار هم که 
شده کمی روی نظرات آنها تأمل کند. پربیراه نیست اگر بگوییم 
وقت آن رسیده ژنرال در کنار  اصرار بر اصلاح موی ملی پوشان 

قدری هم به اصلاح تفکرات خود بیاندیشد
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نصببازیهایجدیدوخلاقتکبالدرپارکسپاهانشهر
مدیر منطقه ۵ شــهرداری اصفهان گفت: بازی های جدید و خلاق تک بال در پارک سپاهان شهر این 
منطقه نصب شد. حسین کارگر در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه مردم محوری و مردم مداری همواره 
در اولویت های وظایف شهرداری است، اظهار کرد: نصب مبلمان بازی های هیجانی می تواند در افزایش 
نشاط اجتماعی شهروندان و ارتقای شرایط ورزش همگانی تأثیرگذار باشد و در پارک های شهر فرصتی 
برای شهروندان ایجاد شود که بتوانند از مجموعه تجهیزاتی که ساخته شده است، استفاده کنند. وی با 
اشاره به نصب وسایل بازی جدید در پارک سپاهان شهر به تعداد ۵ عدد شامل فایل بال، تک بال، میز 
فوتبال و بسکتبال خانواده با هزینه ۴۰۰ میلیون تومان افزود: تک بال یک بازی هیجانی دارای مسابقات 
حرفه ای در سطح بین المللی است و از بازی های محبوب محسوب می شود، همچنین این بازی ترکیبی 

از فوتبال، پینگ پنگ و والیبال است که قوانین بازی پینگ پنگ در آن مطرح است.

ساعاتخدماتدهیاتوبوسرانیومترویاصفهانتغییرکرد
ساعات فعالیت شرکت اتوبوسرانی و مترو در اصفهان از روز شنبه همزمان با بازگشت ساعات کار ادارات 
به روال قبل، تغییر یافت. به گزارش »مهر«، هادی کریمی مدیرعامل شــرکت مترو منطقه اصفهان، 
اظهارکرد: ساعت فعالیت و خدمات رسانی مترو از روز ۱۷ شهریورماه در روزهای هفته )به غیر از روزهای 
جمعه و تعطیلات رسمی( در ۲۰ ایستگاه از ساعت ۶ تا ساعت ۲۲ است. وی افزود: متروی این کلانشهر 
روزهای جمعه از ساعت ۹:۰۰ تا ۲۲:۰۰ در تمام ایستگاه ها غیر از ایستگاه های بهارستان، گلستان، چمران 
و دانشگاه در خدمت شهروندان است. همچنین مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان با اعلام 
اینکه خدمت رسانی این شرکت از روز شنبه ۱۷ شهریورماه از ســاعت ۶ صبح آغاز شده است، گفت: 

ساعت پایان کار خدمت رسانی طبق روال گذشته خواهد بود.

مقابلهباخشکیدرختاندرمنطقه۹اصفهانباتدابیرویژه
مدیر منطقه ۹ شــهرداری اصفهان گفت: در راســتای حفــظ و نگهداری بهتر فضای ســبز، عملیات 
شست وشوی سطح برگ ها با حالت ضرب دری و زیکزاکی در سطح درختان با پاشش آب برای بهبود 
سطح جذب نور و فتوسنتز و کیفیت درختان سطح منطقه در حال انجام است. سیدسلمان قاضی عسگر 
در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: درختان و درختچه ها بیشترین نقش را در کنترل آلودگی هوا و تولید 
اکسیژن در اکوسیستم شهری دارند، با شست وشو و رفع آلودگی سطح برگ ها در بهبود روند چرخه 
فتوسنتز گیاه و در نهایت به زیبایی بصری شهر کمک می شود. وی افزود: در راستای حفظ و نگهداری 
بهتر فضای سبز، آراستگی فضای سبز عمومی و زدودن غبار و آلودگی از چهره ظاهری، طراوت بخشیدن 
به درختان و درختچه ها، عملیات شست وشوی سطح برگ ها با حالت ضرب دری و زیکزاکی در سطح 
درختان با پاشش آب جهت بهبود سطح جذب نور و فتوسنتز و کیفیت درختان سطح منطقه در حال 
انجام است. مدیر منطقه ۹ شــهرداری اصفهان گفت: در عملیات شست وشوی درختان معابر سطح 
منطقه بیش از ۳۰۰ هزار لیتر محلول شست وشو استفاده شده است که با این روش اثرگذاری سموم 
برای دفع آفات و بیماری ها بیشتر شده و در نتیجه مصرف سموم نیز کمتر می شود. قاضی عسگر گفت: 
در راستای صرفه جویی در میزان سم مصرفی، کاهش آلودگی های زیست محیطی به واسطه کنترل 
نسبی برخی از آفات روی برگ ها، عملیات شست وشــوی مرحله دوم تمام درختان و درختچه های 
معابر اصلی و فرعی سطح منطقه با دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اعتبار در حال انجام است. وی با بیان 
 اینکه فضای سبز به عنوان عضو جداناپذیر پیکره شــهرها در حفظ متابولیسم آن نقش اساسی دارد، 
خاطرنشان کرد: شست وشوی شاخ و برگ درختان، با جلوگیری از مســدود شدن روزنه های آبی و 
 هوایی برگ ها که توسط ذرات آلاینده هوا پوشیده شده اند، موجب طولانی شدن عمر درخت می شود. 
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان افزود: با تمیز شدن سطح برگ ها، عملکرد تنفس و تعریق به حالت 
عادی بازمی گردد، همچنین شست وشوی درختان در دفع اثرات آفات گیاهی مؤثر است، البته فشار 

آب باید به حدی باشد که موجب ریزش برگ ها و شکستن شاخه ها نشود.

یکصدوچهل وپنجمین جلسه علنی شورای اســلامی شهر اصفهان روز 
گذشته با حضور اعضا برگزارشد. معاون محیط زیست و خدمات شهری 
شهردار اصفهان و رئیس ستاد اربعین مهمانان این جلسه بودند و گزارشی 
از اقدامات شهرداری و ستاد در ایام اربعین و در زمینه خدمت رسانی به 

زوار ارئه کردند که در ادامه بخش هایی از آن را می خوانید:

تمامنهادهاومسئولانخودراپایبندبهقوانینجاریکشوربدانند
رئیس شــورای اســلامی شــهر اصفهان با تأکید بر اینکه تمام نهادها، 
سازمان ها، افراد و مسئولان باید پایبند به قانون باشند، حتی اگر خلاف نظر 

و مصالح ما باشد، گفت: پایبندی به قانون به نفع کشور است.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، محمد نورصالحی روز گذشته در نطق پیش 
از دستور یکصدوچهل وپنجمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان 
با تبریک حلول ماه ربیع الاول اظهار کرد: از تمام فعالان، شرکت کنندگان، 
دست اندرکاران و افرادی که مراسم پیاده روی بزرگ اربعین را رقم زدند، 

تقدیر و تشکر می کنیم.
وی با بیان اینکه امســال نیز شــاهد حضور میلیونی شیعیان در صحنه 
اربعین بودیم، افزود: امروز جمعی از خدمت گزاران شــهرداری اصفهان 
در خدمات رسانی به زوار اربعین حسینی در صحن شورای اسلامی شهر 

حضور پیدا کردند و گزارشی از روند خدمت رسانی به زائران ارائه شد.
رئیس شــورای اســلامی شــهر اصفهان در بخش دیگری از نطق خود 
با تأکید بر اینکه تمام نهادها، ســازمان ها، افراد و مســئولان باید پایبند 
 به قانون باشــند، حتی اگر خلاف نظر و مصالح ما باشــد، تصریح کرد: 
امام خمینی)ره( بر رعایت قانون تأکید داشتند و ما نیز باید به آن پایبند 
باشیم. وی گفت: اتفاقات خرد و درشت هر از گاهی در جامعه مطرح و 
سبب تشویش اذهان عمومی می شود؛ بنابراین، همه ما باید خود را پایبند 
به قوانین جاری کشور بدانیم، زیرا این پایبندی به قانون به نفع کشور است.

شیبخدمترسانیستاداربعیندرکربلاومرزچذابهصعودیبوده
است

معاون محیط زیســت و خدمات شهری شــهرداری اصفهان گفت: در 
چهار سال اخیر شیب خدمت رسانی ستاد اربعین در کربلا و مرز چذابه 

صعودی بوده است.
مهدی بقایی در صحن علنی شورای اسلامی شهر اصفهان با ارائه گزارشی 
از ستاد اربعین اظهار کرد: در چهار سال اخیر شیب خدمت رسانی ستاد 
اربعین در کربلا و مرز چذابه صعودی بوده است که بخشی از این مهم به 

سهم فعالیت ها در بخش نظافت و پاکبانی بازمی گردد. 

وی با اشاره به سفر معاون خدمات شهری شهردار کربلا به اصفهان گفت: 
اصفهان جایگاه ویژه در موضــوع اربعین پیدا کرد، در این راســتا تعداد 
نیروهای خدمت رسان از ۵۰ نفر به ۵۰۰ نیرو افزایش داشته است، البته 

همراهی خوبی در استان داشتیم. 
معاون محیط زیست و خدمات شهری شــهرداری اصفهان با اشاره به 
 حضور نیروهایی از دیگر شــهرهای استان در ســتاد اربعین عنوان کرد: 
در گفت و گو با مدیران شهری شهرداری کربلا، به صورت کامل مشهود بود 

که فعالیت های ستاد چشمگیر بوده و بسیار تأثیر خوبی داشته است.
بقایی تصریح کرد: از سال گذشته به موضوع فرهنگ سازی بسیار جدی 
پرداخته شد، امسال نیز معاونت فرهنگی حضور تأثیر گذار در ستاد اربعین 
داشت. وی ادامه داد: ستاد اربعین تبدیل به ستاد دائمی شده و از هشت 

ماه گذشته فعالیت خود را برای اربعین امسال آماده کرده است.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری اصفهان با بیان اینکه 
تمام بخش های شهرداری در ستاد اربعین حضوری تأثیر گذار داشتند، 
گفت: بخش های مالی، پشتیبانی و حتی معاونت برنامه ریزی در کنار 
حوزه زیباسازی، آتش نشــانی، فرهنگی، حمل و نقل و پایانه ها هم در 

ستاد اربعین نقش های مهمی ایفا کردند.

راهاندازیزائرسرایشهرداریاصفهاندرمرزچذابه
رئیس ستاد اربعین شــهرداری اصفهان هم گفت: از سوی استانداری 
خوزستان زمینی در مرز چذابه در اختیار شهرداری اصفهان قرار گرفت که 
پس از طی مراحل طراحی و تجهیز، به زائرسرایی به مساحت ۷۵۰ متر 

مربع به منظور اسکان زائران تبدیل شد.
سیدمهدی عسگری روز گذشــته در صحن علنی شورای اسلامی شهر 
اصفهان با ارائه گزارشــی از اقدامات ســتاد اربعین اظهــار کرد: نصب 
سایه بان و سیستم خنک کننده در مرز چذابه، نظافت و پاکبانی و نصب 

سرویس های بهداشتی بخشی از اقدامات ستاد در ایام اربعین است.
وی با اشــاره به اقدامات فرهنگی انجام شــده در این ایام افزود: تهیه 
محصولات فرهنگی و آموزشی، فضاســازی محیطی با تصاویر شهدای 
شاخص و تهیه کات اســتندهایی با پیام های شهروندی مرتبط با حفظ 

نظافت از جمله اقدامات ستاد اربعین است.
رئیس ســتاد اربعین شــهرداری اصفهان با بیان اینکه امسال ۵۰۰ نفر 
نیروی اعزامی به کربلا و ۲۲۰ نیروی اعزامی به مرز چذابه داشتیم، گفت: 
خودروهای خدمت رســان از جمله پرس حمل زباله، جاروی مکانیزه، 
جرثقیل و خودروهای آتش نشــانی بــه همت شــهرداری اصفهان به 
چذابه و کربلا اعزام شدند. عســگری با بیان اینکه امسال ستاد اربعین 
شــهرداری اصفهان به ۲۰۵۱ موکب شــامل ۱۷۷۲ موکب عراقی و ۲۷۹ 
ایرانی خدمت رسانی کرد، افزود: در زمینه رفت و روب، نیروهای شهرداری 
اصفهان یک میلیون و ۵۱۷ هزار و ۲۵۰ متر از معابر شهر کربلا را به صورت 

میانگین در سه یا چهار وعده در روز نظافت کردند.
رئیس ستاد اربعین شــهرداری اصفهان با اشــاره به حضور گروه های 

جهادی عنوان کرد: فعالیت این گروه ها بازتاب خوبی داشت.

با مسئولان
دوشنبه۱۹شهریور۵/۱۴۰۳ربیعالاول۹/۱۴۴۶سپتامبر۲۰۲۴/شماره۴۱۷۱

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شــهردار در حوزه اقتصادی 
و مشــارکت های مردمی گفت: برای مساعدت به شــهروندان، شورای 
اسلامی شــهر اصفهان اقدام به اعمال ۵۰ درصد تخفیف روی »عوارض 
حمل ونقل ریلی« و »بهای خدمات پسماند« در صورت پرداخت عوارض 

توسط مؤدیان تا پایان سال جاری کرده است.
نادر آخوندی در گفت وگو با خبرنــگار »ایمنا« اظهار کرد: قانون »عوارض 
نوسازی و عمران شهری« با هدف تأمین نیازمندی های شهری و توسعه 
معابر، ایجاد پارک، پارکینگ، توقفگاه و میدان ها در سال ۱۳۴۷ تدوین 

و تصویب شد.
وی با بیــان اینکه درباره موضوع تعیین نرخ عوارض نوســازی به عنوان 
عوارض ملی نه عوارض محلی باید روشــنگری شــود، افــزود: فرمول 
محاسبه این عوارض توســط وزارت کشــور تعیین و در ابتدای سال به 

مالکان ساختمان های یک شهر تعلق خواهد گرفت.
مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان و مشاور شــهردار در حوزه اقتصادی 
و مشــارکت های مردمی تصریح کرد: طبق قانون اعلامی وزارت کشــور 
»موقعیت ملک، مساحت زمین و مشخصات ساختمان« موارد مؤثر در 
نرخ محاسبه عوارض نوسازی هستند که پس از اضافه شدن »عوارض 
حمل ونقل ریلی« و نیز »بهای خدمات پســماند« و »ســهم آموزش و 

پرورش« مبلغ نهایی فیش عوارض نوسازی به مؤدیان اعلام می شود.
آخوندی با بیان اینکه هرســال قیمت منطقه بندی توسط اداره کل امور 
مالیاتی اســتان تعیین و جهت لحــاظ در فرمول محاســباتی عوارض 

نوسازی به شهرداری ها ابلاغ می شود، گفت: با توجه به افزایش قیمت 
منطقه بندی اعلامی اداره کل امور مالیاتی در سال جاری و افزایش نرخ 
عوارض نوســازی و نبود امکان اعمال تخفیف با توجه به ملی بودن این 
عوارض، برای مســاعدت به شهروندان، شورای اســلامی شهر اقدام به 
اعمــال ۵۰ درصد تخفیف روی »عــوارض حمل ونقل ریلــی« و »بهای 
خدمات پسماند در صورت پرداخت عوارض توسط مؤدیان تا پایان سال 

جاری را کرده است.
وی ادامه داد: امکان پرداخت این عوارض به صورت ســه مرحله ای نیز 
فراهم شده است، بنابراین شــهروندان علاوه بر امکان پرداخت یکجای 
عوارض تا پایان سال جاری و بهره مندی از تخفیفات مصوب، می توانند 

عوارض خود را در سه مرحله نیز پرداخت کنند.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان خبر داد

تخفیف۵۰درصدیعوارضحملونقلریلیوبهایخدماتپسمانددراصفهان برگزاریکنگرهسردارانوشهدایمنطقه۱۰اصفهاندر
هفتهدفاعمقدس

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان از برگزاری کنگره ای ویژه برای سرداران و شهدای این منطقه خبر داد 
و گفت: شــعار این کنگره »وقتی خدا تو را در آغوش گرفت« است که به مقام والای شهدا و قرب الهی 
آن ها اشــاره دارد. محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در راستای برگزاری کنگره ۲۴ 
هزار شهید، اطلاعات مربوط به حدود ۱۱۰۰ شهید منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان از بنیاد شهید دریافت و 
صحت سنجی شده است. وی افزود: این کنگره شامل شهدایی است که زمان شهادتشان در این منطقه 
بوده یا خانواده هایشان در حال حاضر در منطقه ۱۰ ساکن هستند. صیرفی نژاد گفت: این کنگره در هفته 
دفاع مقدس برگزار می شود و پیش از آن، برنامه های جانبی همچون یادواره شهدای ۱۰ محله منطقه در 
مساجد شاخص برگزار خواهد شد. وی ادامه داد: همچنین یک شب شعر در رابطه با این کنگره برگزار 

می شود که بهترین شعر توسط شاعر در کنگره قرائت خواهد شد. 

مدیر منطقه ۸ اصفهان:

عملیاتاجراییفازنخستخیابانسازیاستادشهریارجنوبی
آغازشد

مدیر منطقه ۸ شــهرداری اصفهان گفت: با توجه به تملک ۵۴ درصدی خیابان سازی استاد شهریار 
جنوبی حدفاصل گذر شیخ فائض تا خیابان شــهید باهنر، عملیات اجرایی ۲۵۰ متر طول از ۵۵۰ متر 
این خیابان حدفاصل شیخ فائض تا کوی شــهید قربانعلی عرب در دست اجرا قرار می گیرد. حسن 
محمدحسینی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به اهمیت احداث خیابان استاد شهریار جنوبی اظهار کرد: 
محله شمس آباد از محلاتی با تراکم ساخت وساز بالایی بوده و تردد در این محلات با مشکل روبه رو 
اســت، از این رو احداث خیابان ها در دل محلات علاوه بر اینکه موجب تغییر در ســبک ساخت وساز 
می شود به تسهیل در تردد شــهروندان نیز می انجامد. وی افزود: در سال های گذشته خیابان استاد 
شهریار جنوبی حدفاصل بزرگراه شهید ردانی پور تا معبر شیخ فائض احداث شده و مرحله نهایی آن 
حدفاصل شیخ فائض تا خیابان شهید باهنر در دستور تملک و آزادسازی این منطقه قرار گرفت. مدیر 
منطقه ۸ شــهرداری اصفهان تصریح کرد: به دلیل اینکه مراحل تملک و آزادسازی این معبر مدتی در 
حال اجرا اســت و احتمال تملک ۴۳ پلاک به مســاحت ۶۴۶۱ مترمربع نیز زمان زیادی نیاز دارد و 
نارضایتی اهالی محل را به همراه داشته است؛ بدین منظور اجرای فاز نخست این خیابان به طول ۲۵۰ 
متر حدفاصل شیخ فائض تا کوی شهید قربانعلی عرب پس از سال ها بلاتکلیفی به زودی اجرا خواهد 

شد و مابقی آن پس از تملک اجرایی می شود. 

مدیر منطقه ۱۲ اصفهان:

شهروندانمشکلاتشهررامطالبهگریمیکنند
مدیر منطقه ۱۲ شــهرداری اصفهــان گفت: با وجود شــهروندان دغدغه مند، می توانیم شــهر را بهتر 
مدیریت کنیم، زیرا آن ها به صورت رایگان مشــکلات را رصد و مطالبه گری می کنند. علی اکبر رسالت 
در حاشیه برنامه »گوش به زنگ« که با موضوع رســیدگی به مسائل شهروندان و پیگیری تماس ها 
و درخواست های پیشین آن ها برگزار شد، اظهار کرد: امروز با حدود ۱۲ شهروند ارتباط مستقیم برقرار 
کردیم و گفت وگوی بسیار خوبی داشــتیم که در آن مشــکلات خود را مطرح کردند. وی افزود: این 
مسیر باید ادامه پیدا کند و در مرحله نخست، باید در سطح منطقه خود برنامه ریزی کنیم تا مشکلات 
شهروندان همانجا رفع شود و نیازی به تماس تلفنی برای پیگیری نداشته نباشد؛ با این حال، همین 
که با شهروندان برای پیگیری موضوعات تماس می گیریم، حداقل انتظاری است که آن ها از مدیران 
شهری دارند. وی افزود: عمده درخواست شهروندان رسیدگی به مواردی همچون جمع آوری زباله ها، 

نخاله ها، موضوع سگ های ولگرد و مشکلات مرتبط با آلایندگی ها بود.

خبر روزاخبار

باغفدکدرروزهای
پیکسفرتابستانیروزانه
میزبان۸۰۰۰مسافربود

مدیر منطقه ۷ شــهرداری اصفهــان گفت: 
باغ فــدک اصفهان با تبدیل شــدن به کمپ 
دائمی ســفر و فراهم کردن امکانات رفاهی، 
 در روزهای پیک ســفر تابســتانی شهریور 
 ســال جــاری روزانــه میزبــان بیــش از 

۸۰۰۰ مسافر بوده است. 
مهدی سلطان آقایی در گفت وگو با خبرنگار 
»ایمنــا« اظهار کرد: بــا توجه به اســتقبال 
مســافران در تعطیلات تابســتان به ویژه در 
شهریور، مجموعه باغ فدک هر شب میزبان 
تعداد زیادی از مسافران و گردشگرانی بوده 
است که قصد برپا کردن چادر و اسکان موقت 
در شــهر اصفهان را داشــتند. وی افزود: با 
تصویب کمیته عالی فدک و تبدیل باغ فدک 
به کمپ دائمی ســفر در شــهر اصفهان این 
مجموعه علاوه بر ایام نوروز در ایام تابستان 

نیز میزبان گردشگران و مسافران است.
مدیر منطقه ۷ شــهرداری اصفهان با اشاره 
به لــزوم تقویت زیرســاخت های اســکان 
گردشــگران عنوان کــرد: ایجاد ســکوهای 
نصب چادر، گسترش شبکه آب آشامیدنی 
در محوطه باغ فدک، پذیــرش خودروهای 
مســافران در پارکینــگ اختصاصی فدک، 
ســرویس های متعدد بهداشتی، حمام آب 
گرم ویژه بانوان و آقایان، نمازخانه، رستوران، 
کافی شــاپ، شــهربازی دریاچه قایقرانی، 
فروشــگاه مــواد غذایی و ملزومات ســفر 
فروشگاه صنایع دســتی از جمله تسهیلات 
مهیا شده برای میهمانان اصفهان بوده است

ســلطان آقایی ادامه داد: ایــن مجموعه از 
ابتدای تابســتان، روزانه میزبان ۲۳۵۰ نفر 
مسافر و از ابتدای شهریور که پیک سفرهای 
تابستانی است روزانه میزبان بالغ بر ۸۰۰۰ نفر 

مسافر بوده است.
وی خاطرنشــان کرد: در این مدت با تلاش 
شبانه روزی همکاران ما در منطقه ۷ شهرداری 
اصفهان ســعی در ارائه بهتریــن خدمات و 
تســهیلات برای رفاه حال مسافران و حفظ 

امنیت آن ها بوده است.

دیدارشهرداراصفهان
باائمهجمعهشهر

علی قاســم زاده شــهردار، مجید 
نادرالاصلی و علی صالحی اعضای 
شــورای اســلامی شــهر اصفهان 
شامگاه شــنبه با ائمه جمعه شهر 

دیدار و گفت وگو کردند.
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به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز اســتان اصفهان، در چهارمین نشســت 
 هم اندیشــی مدیران و کارشناســان مدیریت انرژی و کربن که روز سه شنبه

 6 شهریورماه 1403 در سالن شهید رجایی ساختمان شهدای گاز با حضور برخی 
از مدیران ارشد صنعت نفت و گاز کشــور برگزار شد شرکت گاز استان اصفهان 

موفق شد رتبه نخست را به خود اختصاص دهد. 
گفتنی است؛ به واسطه تلاش های انجام شده در ارتقای سطح آگاهی و ایجاد 
بسترهای نوین مدیریت انرژی و بهینه ســازی مصرف گاز طبیعی، لوح تقدیر 
از طرف معاون وزیر و مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران به مهندس عسکری 

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان اعطاء شد.

مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد: 900 میلیارد تومان 
از مطالبات داروخانه های خصوصی، مربوط به سهم این سازمان از اسناد فروردین 
ماه داروخانه ها، پرداخت شــد و الباقی مطالبات این مراکــز نیز به تدریج ظرف 
روزهای آتی پرداخت خواهد شد. به گزارش اداره روابط عمومی مدیریت درمان 
تأمین اجتماعی اســتان اصفهان به نقل از اداره کل روابط عمومی، دکتر شــهرام 
غفاری، مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی با قدردانی از همراهی 
و همکاری دیرینه داروسازان و داروخانه داران در ارائه خدمات به بیمه شدگان این 

سازمان گفت: 900 میلیارد تومان از مطالبات رسیدگی شده داروخانه های طرف 
قرارداد بخش خصوصی مربوط به اسناد ارسالی فروردین ماه این مراکز پرداخت 
شد و در تلاش هستیم با تأمین منابع مورد نیاز، الباقی مطالبات رسیدگی شده 
داروخانه های خصوصی را نیز به تدریج ظرف روزهای آتی پرداخت کنیم. مدیرکل 
درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی همچنین گفت: با سازمان هدفمندی 
یارانه ها نیز مذاکراتی صورت گرفته که امیدواریم ســهم این سازمان بابت طرح 

دارویار نیز به زودی به داروخانه های طرف قرارداد پرداخت شود.

معاون شرکت مخابرات ایران با بیان اینکه فیبرنوری می تواند تا 50 درصد، سرقت 
تجهیزات و کابل های مخابراتی را کاهش دهد، گفت: در بخش های روستایی که 
سرقت تجهیزات زیاد بود، استفاده از فیبرنوری را اعمال کردیم؛ اگرچه باز هم در 
روزهای اول سرقت وجود داشت اما اکنون که سارقان فهمیدند این کار برایشان 

درآمدی ندارد، آمار سرقت کاهش پیدا کرده است.
دکتر داوود زارعیان ، معاون تجاری و خدمات مشتریان شرکت مخابرات ایران در 
گفت وگو با »ایسنا«، درباره وضعیت همکاری شهرداری ها در زمینه پیشبرد پروژه 
فیبرنوری و چالش های آن اظهار کرد: بحث همکاری با شهرداری در شهرهای 
مختلف متفاوت است؛ ما در برخی شهرها مشکل خاصی نداریم و شهرداری ها 
خیلی خوب همکاری می کنند اما در برخی از شهرداری ها به دلیل مکاتباتی که 
توســط وزارت ارتباطات در دولت ســیزدهم صورت گرفته، این همکاری خوب 

نیست.
وی افزود: به نظر من مکاتبات دو بخش دارد؛ یک بخش سوء برداشت برخی 
شهرداری ها و بخشی دیگر متأسفانه اعمال نفوذ برخی از شرکت ها و همکاران 
وزارت ارتباطات سابق است. شهرداری ها فکر کردند که وقتی یک شرکت دارای 
مجوز UNSP به آن شهر معرفی شده، باید جلوی کار بقیه را بگیرند که این خلاف 

قانون است.
معاون تجاری و خدمات مشتریان شرکت مخابرات ایران ادامه داد: بخش دیگر 
این است که به طور مثال در برخی استان ها وزارت ارتباطات مکاتبه کرده فقط با 
اپراتوری همکاری شود که ما در این زمینه مشکل داریم، چون هم توسعه فیبر 
کند شده و هم در بحث رفع خرابی دچار مشکلاتی در تلفن ثابت شده ایم. چند 
ماه گذشته مکاتباتی را با وزارت ارتباطات داشتیم که این مسئله را پیگیری کند و 
با دو تا استان مکاتبه کردند و اوضاع بهتر شد اما همچنان چنین مشکلی هست و 

امیدواریم با شفاف سازی که صورت می گیرد و سیاست های جدیدی که وزارت 
ارتباطات دنبال می کند، حل شود.

دکترزارعیان همچنین در پاسخ به این سئوال که آیا پروژه فیبرنوری و پیشبرد آن 
سبب کاهش سرقت کابل های مخابراتی شده است توضیح داد: ابتدا باید اصلاح 
کنم که فقط سرقت کابل های مخابرات نیست بلکه سرقت تجهیزات مخابرات 
هم است. ما در سراسر کشور متأسفانه با این پدیده مواجهیم که سه زیان عمده 
دارد؛ زیان اول این است که با سرقت تجهیزات سالانه چند صد میلیارد تومان از 
بین می رود. دومین آسیب این است که مردم به خصوص در مناطق روستایی از 
ارتباطات محروم می شوند و سومین آسیبش این است که سرقت تجهیزات ضرر 

عدم النفع صوت، مکالمه و فروش اینترنت و خدمات ارتباطی را دارد.
معاون تجــاری وخدمات مشــتریان شــرکت مخابرات ایران گفــت: یکی از 
سیاســت هایی که اعمال کردیم این بود که در بخش های روستایی که سرقت 
زیاد است از امکان تلفن ثابت بر بستر بی سیم به عنوان جانشین کابل و تجهیزات 
تلفن ثابت استفاده کنیم که در آنجا ســرقت به حداقل رسیده است. وی ادامه 
داد: دومین راه حل ما استفاده فیبرنوری است که در برخی مناطق از این فناوری 
اســتفاده کردیم که روزهای اول همچنان ســرقت وجود داشت، چون سارقان 
نمی شــناختند اما اکنون که سارقان فهمیدند این کار برایشــان درآمدی ندارد، 
سرقت در این مناطق کاهش پیدا کرده است؛ واقعیت این است که حجم کار و 
عملیات بسیار گسترده است و دولت باید به ویژه در بخش روستایی کمک کند تا 
سریعاً تغییر و تحول صورت بگیرد. دکتر زارعیان در پایان گفت: پدیده ای که ما در 
موضوع سرقت مواجه هستیم، سرقت کابل، تیرهای نصب کابل و تجهیزات است 
که مجموعاً سرقت های زیادی است که فیبر نوری اگر توسعه پیدا کند می تواند 

تا 50 درصد  این سرقت ها  را کاهش دهد.

 مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: تسهیلات کمک ودیعه مسکن به
 35 هزار متقاضی حائز شرایط استان در سال گذشته پرداخت شد.

 به گــزارش »ایرنا«، پایگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی به نقــل از علیرضا 
قاری قرآن افزود: 126 هزار نفر در ســال 1402 برای دریافــت وام کمک ودیعه 
مسکن در استان اصفهان ثبت نام کردند که از این تعداد به 35 هزار متقاضی حائز 
شرایط وام پرداخت شد. وی ادامه داد: ثبت نام برای وام کمک ودیعه مسکن از 
طریق سامانه جامع طرح های حمایتی مسکن وزارت راه و شهرسازی در بخش 

ثبت نام تسهیلات کمک ودیعه انجام می شود.
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان با بیان اینکه متقاضیان مشمول تسهیلات 
کمک ودیعه مسکن بر اساس ضوابط موضوعه در چارچوب سهمیه های تعیین 
شده از طریق ســامانه طرح های حمایتی مســکن به بانک های عامل معرفی 
می شوند، اظهار کرد: سقف تسهیلات اعطایی به حائزان شرایط در مراکز استان ها 
150 میلیون تومان، سایر شهرها 100 میلیون تومان و روستاها 40 میلیون تومان 
است. قاری قرآن اضافه کرد: متقاضیان باید دارای اجاره نامه رسمی یا ثبت شده در 

سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و کد رهگیری باشند، همچنین موظفند 
اطلاعات سکونت و مالکیت خود را در سامانه املاک و اسکان ثبت کنند.

وی با اشاره به اینکه در زمان ثبت نام، متقاضی و همسرش باید فاقد مسکن یا 
زمین مسکونی ملکی باشند، افزود: تسهیلات مزبور با نرخ سود مصوب شورای 

پول و اعتبار و بازپرداخت حداکثر پنج سال قابل اعطاست.
به گزارش »ایرنا«، وام ودیعه برای افرادی که قصد اجاره کردن مسکن دارند اما 
تأمین هزینه مبلغ ودیعه مسکن برای آنها دشوار است پرداخت می شود؛ شرایط 
متقاضیان طرح تسهیلات بانکی کمک ودیعه اجاره مسکن شامل داشتن فرم)ج( 
سبز، نداشتن سابقه مالکیت از ســال 1384 به بعد، متأهل یا سرپرست خانوار 

بودن و داشتن سابقه پنج سال سکونت در شهر مورد تقاضاست.
همچنین متقاضیان باید دارای اجاره نامه رسمی یا اجاره نامه ثبت شده در سامانه 

ثبت معاملات املاک و مستغلات و دارای کدرهگیری باشند.
طبق برخی از آمار موجود حدود 30 درصد از خانوارها در استان اصفهان مستأجر 

مدیرعامل سازمان مدیریت پســماند شــهرداری اصفهان از احداث خط تولید هستند که این آمار در کلانشهر اصفهان به حدود 40 درصد می رسد.
سوخت مشتق از پسماند آر.دی.اف خبرداد.

به گزارش »مهر«، غلامرضا ســاکتی با اعلام این خبر گفت: خط تولید سوخت 
مشتق از پســماند آر. دی. اف با هدف کاهش مصرف گاز طبیعی و کاهش دفن 
پسماند و حل مشکلات زیســت محیطی اجرا خواهد شد. وی با بیان اینکه این 
پروژه با شرایط اقلیمی ایران تطابق خواهد داشت، افزود: کاهش دفن پسماند از 

مهم ترین ضرورت های انجام این پروژه به شمار می رود.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: اجرای این 
پروژه بر اساس نیازهای مهمی برنامه ریزی شد که از جمله آن می توان به ایجاد 
ارزش افزوده از ریجکت پسماند شهر، کاهش تولید شیرابه و جلوگیری از آلودگی 
خاک و محیط زیست اشاره کرد. ساکتی با اشاره به بخش های این پروژه گفت: 
در این خط دریافت پسماند، جداسازی، خشک کردن، خردایش، حذف فلزات و 

بارگیری و ارسال صورت می گیرد.
مدیرعامل سازمان مدیریت پســماند شــهرداری اصفهان اظهارکرد: با توجه به 
 دســتور شــورای عالی ســرمایه گذاری، برای اجرای این پروژه فراخوان مجدد 

ارسال شده است.

معاون فرهنگی و هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
گفت: امیدواریم که نمایشگاه بزرگ هنر اصفهان همچون جشنواره پوپک و کودک و 
نوجوان در تقویم اصفهان ثبت شود و آن را به عنوان جاذبه گردشگری درنظر بگیریم 

تا مورد توجه گردشگران قرار بگیرد.
به گزارش »ایمنا«، میثم بکتاشیان در نشست خبری نمایشگاه بزرگ هنر اصفهان 
اظهار کرد: این نمایشگاه یک اتفاق نیکو و خرسندی است که برای نخستین بار رقم 
می خورد و اهمیت موضوع این است که یک نهاد دولتی، نیمه دولتی و خصوصی 
کنار هم قرار گرفته و در جهت تقویت بخش خصوصی کار می کند و این فتح باب 
خوبی است که دستگاه های دولتی همچون ارشاد و نیمه دولتی همچون شهرداری 
کنار هم قرار گرفتــه و با حضور هنرمندان و عرصه اصلی کــه فضا و مجالی برای 

فعالیت است برای ارائه هنر اصفهان کنار هم قرار گرفتند.
وی افزود: این نقطه آغاز مهمی است که بین سازمان ها وفاق صورت گرفته چراکه 
با حضور خود باعث شکل گیری این حرکت شدند و امیدواریم این روند با وسعت 

ادامه یابد و بتوانیم سطح آثار را نیز ارتقا دهیم.
معاون فرهنگی و هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
تصریح کرد: امیدواریم که این فرایند به عنوان رخداد گردشگری در اصفهان همچون 
جشنواره پوپک و کودک و نوجوان در تقویم اصفهان ثبت شود و آن را به عنوان جاذبه 
گردشگری درنظر بگیریم تا گردشگران، هنرمندان و هنردوستان از دیگر شهرهای 
ایران بیایند، در مهد فرهنــگ و هنر آثار را ملاحظه کننــد و از طرفی نیز اقتصاد و 

فرهنگ تقویت شود.
بکتاشیان عنوان کرد: امیدواریم بتوانیم با تقویت این حرکت در برگزاری هفته های 
فرهنگی که بازهم کار مشترکی با شهرهای خواهرخوانده اصفهان است، از ظرفیت 
آن استفاده کنیم و با مســاعدت شــهردار بتوانیم این آیین نامه را اعلام کنیم تا 
مجالی برای عرضه بیشتر هنر و هنرمندان اصفهانی را فراهم و موجب بهبود چرخه 

اقتصادی شــود. وی گفت: امیدواریم با تقویت این جریــان و حضور هنرمندان 
بتوانیم برای دیده شدن هنر اصفهان و چرخش هنر در جای جای ایران و شهرهای 
خواهر خوانده کاری کنیم و آن را تداوم و گســترش دهیم تا آثار فاخرتری به این 
مجموعه اضافه شــود، همچنین امیدواریم که بتوانیم همه باهم در کنار هم هر 
کمکی که از دســتمان بر می آید را انجام دهیم و آن را تبدیــل به رویداد تقویمی 
کنیم تا دبیرخانه دائمی شکل بگیرد و به عنوان یک رویداد هنری و سالیانه آن را 

در اصفهان اجرا کنیم.
معاون فرهنگی و هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
در قالب پیشــنهادی اظهار کرد: هفته فرهنگی اصفهان در اردیبهشت ماه فصل 
خوبی از نظر آب و هوا و گردشگری است و شهرداری نیز با موضوعیت شناساندن 
اصفهان به صورت ملی و فراملی فعالیت می کند؛ در همین راستا اگر این امکان به 

وجود آمد می توانیم در هفته دوم اردیبهشت نمایشگاه را برگزار کنیم.

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان 
گفت: مشارکت مردم در خدمت رسانی به نیازمندان طی پنج ماهه نخست امسال 

نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 28 درصدی داشته است.
علی اخلاقی در گفت و گو با »مهر« اظهار کرد: حضــور و نقش آفرینی مردم در 
نهادینه کردن خدمت رسانی به همنوعان، زمانی شــیرین تر می شود که مسئله 

فرهنگ سازی خیر و احسان به دست مردم در جامعه جاری باشد.
وی با اشاره به رشد 28 درصدی مشــارکت مردم در خدمت رسانی به نیازمندان 
طی پنج ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، ادامه داد: در این 
مدت خیران، نیکوکاران و هم استانی های خیراندیش، با تأسی از آموزه های دینی 
و در تلاش برای ایفای نقش مؤثر و کارآمد مسئولیت اجتماعی خود، با پرداخت 
صدقات، زکات، انفاق و اکرام ایتام و محســنین، خدمت رسانی به خانواده های 
تحت حمایت را ارتقا بخشیده و مسیر توانمندسازی ایشان را هموارتر ساخته اند.

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان، 
شفاف سازی فعالیت های انجام شــده را موجب تقویت اعتماد عموم مردم به 
کمیته امداد امام خمینی)ره( و زمینه تحقق مشارکت حداکثری جامعه در رفع 
مشکلات نیازمندان دانست و افزود: کمک های جمع آوری شده در این نهاد، در امور 
معیشتی، تأمین جهیزیه، لوازم ضروری زندگی، امور تحصیلی، درمان، مسکن 

و… خانواده های تحت حمایت مصرف می شود.
وی با تأکید بر اینکه با هم افزایی و مشارکت بیشتر و کمک به احسان و نیکوکاری 
در استان می توانیم در جهت خودکفایی و توانمندسازی مردم نیازمند گام برداریم 
و موجب رضایت پروردگار قرار گیریم، گفت: امیدواریم در ایام پیش رو نیز با توجه 
به فرارسیدن سال تحصیلی جدید بتوانیم با مشارکت پررنگ خیران و مساعدت 
نیک اندیشان استان، دانش آموزان و دانشجویان تحت حمایت و نیازمندان را از 

ملزومات تحصیلی بهره مند سازیم.

مدیرکل انتقال خون اســتان اصفهان از نیاز به همه گروه های خونی در استان 
اصفهان با توجه به کاهش ذخایر خونی خبر داد. کیان دهراب پور در گفت وگو با 
خبرنگار »مهر« اظهار کرد: در حال حاضر ذخیره خون در استان اصفهان یک هزار 

و 961 واحد و معادل 4.8 روز است. وی با بیان اینکه ذخیره خون در شهر اصفهان 
یک هزار و 182 واحد و معادل 3.5 روز اســت، ادامه داد: در حال حاضر به تمام 

گروه های خونی به ویژه AB مثبت،B مثبت و B منفی نیازمندیم.

بیســت و دومین نمایشــگاه بین المللی صنعت دام، طیور و دامپزشکی عصر 
شنبه 17 شهریور 1403 با حضور مسئولان و فعالان این بخش در نمایشگاه های 

بین المللی اصفهان گشایش یافت.
به گزارش »ایرنا«، این نمایشگاه با حضور 190 شرکت کننده از استان های مختلف 
کشور و نمایندگان شرکت های بین المللی در 135 غرفه به مدت چهار روز برگزار 
می شود و قرار است تا 21 شــهریور جدیدترین نوآوری ها و فناوری های مرتبط 
با صنعت دام و طیور در آن به علاقه مندان و فعــالان صنعت دام، طیور، آبزیان، 

دامپزشکی و فرآورده های لبنی صادراتی معرفی شوند.
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان در مراسم افتتاح این 

نمایشگاه گفت: کشور ما اکنون در موقعیت ویژه ای است و اصفهان نیز به دلیل 
قرار گرفتن در مرکز کشور و اقلیم خشک، مشکلات خاص خود را دارد اما توانسته 

دستاوردهای مهمی در صنعت دام، طیور و آبزیان به دست آورد. 
احمدرضا طحانیان افزود: امروز توانسته ایم همه دستاوردهای صنعتگران دام 
و طیور استان و کشور را در این نمایشگاه جمع کنیم. وی خاطرنشان کرد: حضور 
بیش از 40 درصد مشارکت کنندگان از استان اصفهان و 60 درصد مشارکت کنندگان 
خارج از استان در این نمایشگاه نشان می دهد که تا چه میزان جایگاه خود را در 
کشور پیدا کرده است. طحانیان یکی از ویژگی های مهم نمایشگاه مذکور را حضور 
شرکت های دانش بنیان دانست و تصریح کرد: این شرکت ها توانسته اند ارتباط 
با دانشگاه و صنعت را عملیاتی کنند. وی برگزاری بیش از 12 نشست تخصصی 
و حضور بازدید کنندگان از کشورهای مختلف را از دیگر ویژگی های این نمایشگاه 
اعلام کرد. طحانیان تنوع شرکت کنندگان در بیست و دومین نمایشگاه بین المللی 
صنعت دام و طیور در اصفهان را فرصتی برای نمایش کالاها، محصولات جدید 
و فناوری های نوین در این صنعت دانســت و گفت: این نمایشــگاه همچنین 
فرصتی برای تعامل بین تولیدکنندگان، بازرگانان و متخصصان صنعت دام و طیور 
به شمار می آید و به علاقه مندان امکان برقراری ارتباط و تبادل نظر با کارشناسان 
و فعالان برجسته این صنعت را می دهد. وی ابراز امیدواری کرد که با اجرای این 
رویداد مهم صنعتی بتوانیم رسالت نمایشگاه اصفهان را به عنوان یک نمایشگاه 

شبکه ساز، تسهیل گر و شتاب دهنده به مرحله ظهور برسانیم.

افتخاری دیگر برای شرکت گاز استان اصفهان رقم خورد: 

کسب رتبه نخست بهینه سازی مصرف گاز طبیعی

مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد؛

پرداخت 900 میلیارد تومان به داروخانه های خصوصی طرف قرارداد

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان:

خط تولید سوخت مشتق از پسماند در اصفهان راه اندازی می شود

معاون سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان تأکید کرد

لزوم ثبت نمایشگاه بزرگ هنر اصفهان در تقویم گردشگری اصفهان

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد استان اصفهان:

مشارکت اصفهانی ها در رفع مشکلات نیازمندان ۲۸ درصد رشد داشت

تسهیلات کمک ودیعه مسکن به ۳۵ هزار اصفهانی پرداخت شد

معاون شرکت مخابرات ایران:

 در صورت توسعه فیبر نوری، سرقت کابل و تیرهای نصب کابل
۵0 درصد کاهش پیدا می کند

مدیرکل انتقال خون استان اصفهان:
نیازمند همه گروه های خونی در اصفهان هستیم

گشایش بیست ودومین نمایشگاه بین المللی صنعت دام و طیور در اصفهان 
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